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دادگستری هرمزگان رتبه برتر 
کشور را کسب کرد

برای دیابتی ها انسولین 
از نان شب هم واجب تراست  

مشاوران املاک غیرمجاز 
و بی شناسنامه 

حیدری عضو شورای شهر بندرعباس:

تهدیدمان کرده اند که اگر 
نظری رئیس شد، آب خوش 

از گلویتان پایین نمی رود

  در هرمزگان و در طرح نهضت ملی مسکن
 تاکنون برای هفت هزار و نهصد واحد شهری و روستایی تامین مالی انجام و تسهیلات پرداخت شده است

توسط بانک مسکن در طرح نهضت ملی مسکن صورت گرفت 

پرداخت تسهیلات 
به ۷۹۰۰ واحد در هرمزگان 

  بانک مسکن به عنوان یک بانک دولتی، رسالت اصلی آن پرداخت تسهیلات و تامین مالی 
حوزه مسکن را برعهده دارد و بازوی توانمند دولت برای کمک به تولید مسکن می باشد.

  از ابتدای انقلاب تاکنون طرح های مختلفی از سوی دولت ها در جهت خانه دار 
شدن اقشار مختلف مردم به ویژه قشر متوسط به پایین جامعه اجرا شده است که 

بانک مسکن مشارکت فعالی در همه این طرح ها داشته است.
 دو هزار و دویست واحد خود مالک نیز در استان تسهیلات طرح نهضت ملی 
مسکن از این بانک دریافت کرده اند که هشتصد واحد آنها ساخته و تحویل شده 

 است.

پیگیر خرید زمین 
و احداث موکب دائمی 

در کربلا هستیم

8 مصاحبه

علی
 زارعی

2 سرمقاله

2

تخلیه ۴۱ هزار تن روغن در بندر شهیدرجایی
صفحه 4 را بخوانید

آگهي تجديد مزايده عمومي شماره ۰2۰4۰2

آگهي مزايده عمومي شماره ۰2۰4۰6

روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان جنوب

روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان جنوب

محل تحویل پاکت ها و هماهنگی جهت بازدید:
بندرعباس، کیلومتر 13 جاده اسکله شهید رجایي، شرکت فولاد هرمزگان جنوب، ساختمان هرمز1- اتاق 109- واحد فروش خدمات و اقلام مازاد.

همچنین متقاضیان محترم براي آگاهي بیشتر مي توانند در ساعات اداري با شماره تلفن  44848567-076 و یا 3353003-076 داخلي 8567  
تماس حاصل فرمایند و یا به سایت فولاد هرمزگان www.hosco.ir مراجعه نمایند.

محل تحویل پاکت ها و هماهنگی جهت بازدید:
بندرعباس، کیلومتر 13 جاده اسکله شهید رجایي، شرکت فولاد هرمزگان جنوب، ساختمان هرمز1- اتاق 109- واحد فروش خدمات و اقلام 
مازاد. همچنین متقاضیان محترم براي آگاهي بیشتر مي توانند در ســاعات اداري با شماره تلفن  44848567-076 و یا 076-3353003 

داخلي 8567  تماس حاصل فرمایند و یا به سایت فولاد هرمزگان www.hosco.ir مراجعه نمایند.

تاريخ شروع فروش اسناد
1402/05/22

تاريخ گشايش پاكت ها
1402/06/07

تاريخ پايان فروش اسناد
1402/06/02

آخرين مهلت تحويل پاكت 
1402/06/5 تا ساعت 12:00

تاريخ شروع فروش اسناد
1402/05/22

تاريخ گشايش پاكت ها
1402/06/07

تاريخ پايان فروش اسناد
1402/06/02

آخرين مهلت تحويل پاكت 
1402/06/5 تا ساعت 12:00

موضوع مزایده: غبار دیداستینگ 
شرکت فولاد هرمزگان جنوب درنظر دارد مقدار 94،000 تن غبار دیداستینگ مازاد خود را از طریق مزایده عمومی مطابق جدول ذیل به فروش 
برساند. کلیه اشخاص حقوقی می توانند از تاریخ 1402/05/22 الی 1402/06/02 )به استثنای ایام پنجشنبه و تعطیل رسمی( پس از واریز 
مبلغ 500/000 ریال به حســاب 0111111100008 نزد بانک ملی شعبه گمرک بندرعباس - بنام شرکت فولاد هرمزگان جنوب و ارسال 
فیش واریزي به شماره فکس 33530055-076 و یا پست الکترونیک soleimani.m@hosco.ir  نسبت به خرید اوراق، هماهنگی جهت 

بازدید از موضوع مزایده )حداقل 48 ساعت قبل از حضور باید هماهنگی های لازم صورت پذیرد( و تحویل پاکت اقدام نمایند.

موضوع مزایده: سرباره کوره قوس
شرکت فولاد هرمزگان جنوب درنظر دارد مقدار 500،000 تن سرباره کوره قوس مازاد خود را از طریق مزایده عمومی مطابق جدول ذیل به 
فروش برســاند. اشخاص حقوقی می توانند از تاریخ 1402/05/22 الی 1402/06/02 )به استثنای ایام پنجشنبه و تعطیل رسمی( پس از 
واریز مبلغ 500/000 ریال به حســاب 0111111100008 نزد بانک ملی شعبه گمرک بندرعباس - بنام شرکت فولاد هرمزگان جنوب و 
ارسال فیش واریزي به شماره فکس 33530055-076 و یا پست الکترونیک soleimani.m@hosco.ir  نسبت به خرید اوراق، هماهنگی 

جهت بازدید از موضوع مزایده )حداقل 48 ساعت قبل از حضور باید هماهنگی های لازم صورت پذیرد( و تحویل پاکت اقدام نمایند.
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شرکت فولاد هرمزگان جنوب

   

گروه خبر // مســئولان اســتان هرمزگان از 
 مراحل جذب نیروی انسانی شرکت نفت ستاره 

خلیج فارس بازدید به عمل آوردند.
    بــه گزارش خبرنگار دریــا ، پس از برگزاری 

 آزمون جذب نیروی انســانی شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس، پذیرفته شــدگان این آزمون برای 

بررسی مدارک فراخوانده شده اند.
   این مراحل با دعوت از سه برابر ظرفیت پذیرش 
هر شغل در حال انجام است و در نهایت 506 نفر 
از برگزیدگان پس از آموزش با قرارداد مســتقیم 
در شرکت نفت ستاره خلیج فارس مشغول به کار 

خواهند شد. 
   کامرانــی، معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان، مرودی، فرماندار بندرعباس،  
نمایندگان ادارات بازرسی کل کشور و دفتر نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان تا کنون از این فرآیند 
بازدید به عمل آورده اند و از نزدیک روند اجرای 

آن را مورد بررسی قرار داده اند.

بازدید مسئولان هرمزگان
 از مراحل جذب نیروی انسانی شرکت نفت ستاره خلیج فارس

تجلیل دریابانی هرمزگان از خبرنگاران و اصحاب رسانه 
 گروه خبر // به مناســبت بزرگداشــت مقام خبرنــگار، فرماندهان 
مرزبانی هرمزگان در مراســمی از خبرنگاران و اصحاب رسانه تجلیل 

کردند. 
    ســردار بهادر اسماعیلی فرمانده مرزبانی هرمزگان در این مراسم گفت: 
با تلاش نیرو های مســلح و کمک مردم و اصحاب رسانه در حوزه تامین 
امنیت موفق هستیم و هرمزگان نیز جزء استان های با امنیت بالاست.سردار 
اسماعیلی گفت: در ۴ ماه و نیم گذشته در حوزه سوخت ۹ درصد افزایش 

کشف و در حوزه مواد مخدر نیز ۳۷ درصد به نسبت مدت مشابه پارسال 
افزایش کشف داشتیم که ارزش ریالی کل کالا ها حدود ۱0 درصد افزایش 

داشته است. 
   او گفت: در پنج ماه گذشــته یک و نیم تن انواع مواد مخدر و ۸ میلیون 
و ۲00 هزار لیتر ســوخت قاچاق کشــف شده اســت.به گزارش باشگاه 
خبرنــگاران جوان ؛ به گفته فرمانده مرزبانی هرمزگان، پارســال نیز ۲۳ 

میلیون لیتر سوخت قاچاق در استان کشف شد.

استاندار هرمزگان اعلام کرد 

 آمار نهایی پیش ثبت نام 
داوطلبان نمایندگی مجلس 

در هرمزگان 
2

مدیرموکب انصارالمهدی)عج(  قشم 
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گروه خبر // اســتاندار هرمزگان با بیان 
اینکه دولت سیزدهم دولت مردم است، 
گفت: دســتاوردهای دولت باید از زبان 

مردم گفته شود .
  به گزارش خبرنگار دریا ، مهدی دوستی 
در نشســت شورای اطلاع رســانی استان 

هرمزگان، بــا بیان اینکــه ۴ رویداد مهم 
عبارت از  هفته دولت، سفر رئیس جمهور، 
دهه فجر و انتخابات تا پایان ســال وجود 
دارد، اظهارداشــت: تولید محتوا و استفاده 
از بسترهای نشــر باید هم راستا با این ۴ 
رویداد در دســتورکار قرار بگیرد و با یک 
ظرافتی برنامه های مرجــع را پیش ببریم.

افزود: شــان شــورای اطلاع رسانی   وی 
» سیاست گذاری« است اما باید برای اجرای 
این سیاست گذاری ها بسترهایی تعریف شود 
و شبکه ی روابط عمومی ها پای کار بیایند.
نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان، 
با تاکید بر لزوم تبیین دستاوردهای دولت، 
بیان کرد: دستاوردهای دولتِ مردم باید از زبان 

مردم گفته شود و روابط عمومی ها و رسانه ها 
باید به سمتی بروند که تاثیرات اقدامات را از 
زبان مردم نشر دهند .مهدی دوستی، بیان کرد: 
لازم است دوره های آموزشی خبرنگاری و 
عکاسی با استفاده از اساتید مجرب و به نام 
برای روابط عمومی های استان برگزار شود و 

راه رشد رسانه ای ها هموارتر شود .

استاندار هرمزگان:

استاندار هرمزگان اعلام کرد  دستاوردهای دولت بايد از زبان مردم گفته شود 
 آمار نهایی پیش ثبت نام داوطلبان 

نمایندگی مجلس در هرمزگان 
  گــروه خبر // اســتاندار هرمــزگان آمــار نهایی پیش 
ثبت نام داوطلبان نمایندگی مجلس شــورای اسلامی در این 
اســتان را اعلام کرد. به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهدی دوستی 
اظهار داشت: در هفتمین روز از مرحله پیش ثبت نام انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی در مجموع ۱0۷ نفر در سه حوزه 
انتخابیه شــامل حوزه انتخابیه مرکز، شرق و غرب استان برای 
شرکت در انتخابات اســفند ماه پیش ثبت نام انجام دادند. وی 
افزود: این آمار روز آخــر پیش ثبت نام به تفکیک هر حوزه 
انتخابیه به این صورت اســت که در حوزه بندرعباس 6۷ نفر 
 در حــوزه انتخابیه بندرلنگه ۲۳ نفر و در حوزه انتخابیه میناب 
 ۱۷ نفر ثبت نام کرده اند.استاندار هرمزگان گفت: در مجموع زمان 
ثبت نام در هر ســه حوزه ۳۹5 نفر پیش ثبت نام انجام داده اند 
که از این تعداد ۲۲5 نفر مربوط به حوزه انتخابیه مرکز اســتان، 
۸6 نفر حوزه شــرق و ۸۴ نفر نیز حوزه غــرب بوده اند. وی 
تصریح کرد: از تعداد کل ثبت نام انجام شده ۳۳5 داوطلب مرد 
و 60 داوطلب نیز زن هستند که در سه حوزه یاد شده نسبت به 
 انجام پیش ثبت نام خود اقدام کرده اند. دوستی گفت: به لحاظ 
پیش ثبــت نام از نظر مدرک تحصیلی نیــز مطابق آمار ۳00 
نفر یعنی حــدود ۷6 درصد کل ثبت نامی هــا دارای مدرک 
کارشناسی ارشد، ۴۴ نفر حدود ۱۱ درصد متقاضیان داوطلبی 
نمایندگی دارای مدرک تحصیلی لیســانس، ۳۲ نفر حدود ۸ 
درصد متقاضیان دارای مدرک تحصیلی دکتری، ۱۳ نفر حدود 
۳ درصــد مدرک تحصیلی حــوزوی و 6 نفر حدود ۲ درصد 
دارای مدرک کاردانی هســتند. وی با تاکید بر اینکه داوطلبان 
در بازه ســنی ۳0 تا ۷5 سال هستند ادامه داد: وضعیت ترکیب 
سنی داوطلبان نیز اینگونه است که در بازه سنی ۳0 تا ۳5 سال 
در مجموع 6۱ نفر )۱5 درصد(، ۳5-۴0 )۲۸درصد ۱۱۱نفر(، 
۴0-۴5 )۱۹درصد۷6نفر(، 50-55)۱۲درصد ۴6نفر(، 60-55 
)6درصد۲۴نفــر(، 60-65)۳درصد۱۲نفر(، 65-۷0)۱درصد 
۲نفر( و بازه سنی  ۷0-۷5)0درصد ۱نفر( پیش ثبت نام انجام 
داده اند. نماینــده عالی دولت در هرمزگان با تاکید بر اینکه ۱۲ 
درصد داوطلبان )۴6 نفر( ســابقه ایثارگری دارند گفت:۱۳ نفر 
از داوطلبان حدود ۳ درصد مشــمول ماده ۲۹ هســتند و ۹۷ 
درصد داوطلبان یعنی ۳۸۲ نفر مشــمول این ماده نیستند. وی 
افزود: دوره گذشــته تعداد کل داوطلبان ۱۱۳ نفر بود که از این 
تعداد ۱۸ داوطلب خانم بوده اند. گفتنی اســت استان هرمزگان 
در مجلس شــورای اسلامی دارای ســه حوزه انتخابیه است، 
حوزه انتخابیه مرکز استان شــامل شهرستان های بندرعباس، 
حاجی آباد، بندرخمیر، قشــم و بوموسی، حوزه انتخابیه شرق 
شامل شهرستان های میناب، سیریک، رودان، جاسک و بشاگرد 
و حوزه غرب استان نیز شامل شهرستان های بندرلنگه، بستک 
و پارسیان می شود. استان هرمزگان در مجلس شورای اسلامی 
5 نماینده شامل ۳ نماینده در حوزه انتخابیه مرکز، ۱ نماینده در 

حوزه شرق و ۱ نماینده در حوزه غرب خواهد داشت. 

سرمقاله

استاندار هرمزگان در جلسات شورای مسکن بر لزوم بازرسی 
از بنگاه های مشاور املاک و برخورد با افراد متخلف در این 
حوزه تاکید کرده و در جلسه قبلی شورای مسکن نیز گفت: 
 مطابق بازرســی های انجام شده در شهر بندرعباس تاکنون 
۷5 مشاور املاک فاقد مجوز شناسایی شده که 6 مورد پلمب 
و ۱5 مورد نیز مجوز اخذ کردند، باید با سرعت 5۴ مشاور 
املاک دیگر نیز تعیین تکلیف شوند. دوستی گفت: بخشی از 
مشکلات حوزه مسکن مرتبط با مشاوران املاک متخلف و 
فاقد مجوز است که باید بدون اغماض با آنها برخورد شود.
البته رئیس جمهور نیز در چندین جلسه شورای عالی مسکن 
 بر ساماندهی مشــاوران املاک و برخورد با متخلفان تاکید 
داشته اند. متاسفانه بخشی از تلاطم بازار املاک به مشاوران 
املاک برمی گردد که بیشتر آنها بجای نقش مشاوره داشتن، 
به دلال و ســازنده املاک تبدیل شده اند که باعث افزایش 
 تلاطم در بازار مســکن شــده اند و به دریافت کمیسیون
 قانونی شــان از فروشنده و خریدار و مستاجر وموجر قانع 
نیستند و با دلالی و ساخت وساز و... بدنبال سودهای بیشتر 
هســتند. برخی از آنها  با مالکان وسازندگان برای افزایش 
قیمت ملک و رهن واجاره تبانی می کنند و قیمت ها را حبابی 
کرده اند. اینکه اســتاندار هرمزگان اعلام کرده اند که مطابق 
بازرسی های انجام شده در شهر بندرعباس تاکنون ۷5 مشاور 
املاک فاقد مجوز شناسایی شده که 6 مورد پلمب و ۱5 مورد 
نیز مجوز اخذ کردندو باید با سرعت 5۴ مشاور املاک دیگر 
نیز تعیین تکلیف شوند، جای تامل دارد. چطور دهها مشاور 
املاک فاقد مجوز و شناسنامه  در این شهر فعالیت دارند که 
فقط تاکنون ۷5 مشاور املاک بدون مجوز شناسایی شده اند 
و چرا فقط شش دفتر پلمب شده اند؟ دستگاه های نظارتی 
 تاکنــون کجا بوده اند که این مشــاوران املاک غیرمجاز را 
 ندیده اند؟ یا دیده اند و اقدامی نکرده اند؟ آیا مشخص است که این 
غیرمجاز ها چه میزان تخلف داشته اند و یا احیانا کلاهبرداری 
 داشته و منجر به تشــکیل پرونده قضایی شده اند؟ فعالیت 
غیرمجاز ها و تخلف مشاوران املاک باعث وارد شدن خدشه به 
جایگاه مشاوران املاک منصفی می شود که مطابق قانون فعالیت 
دارند. آیا مشاوران املاکی که قانون افزایش ۲0 درصد اجاره 
را رعایت نمی کنند، با آنها برخورد شد یا همچنان قراردادهای 
با بیشتر از این میزان را منعقد می کنند؟ در اینجا چند بحث 
است؛ اول اینکه چرا مشاوران املاک زیادی بدون مجوز در 
 بندرعباس فعالیت دارند و چه تعداد غیرمجاز دیگر شناسایی

 نشده اند؟  دوم اینکه چرا با تخلفات این غیرمجاز ها و مشاوران 
املاک مجاز  متخلف برخوردهای بازدارنده صورت نمی گیرد 
و ســوم اینکه چرا آنهایی که به دریافت کمیســیون قانونی 
 شان قانع نیســتند و دلالی می کنند و در ساخت وساز وارد 
 می شــوند و... ، برخوردی صورت نمی گیرد؟ آیا شــرح 
وظایف دفاتر مشاور املاک مشخص نیست؟ چه میزان آنها 
آموزش های تخصصی می بینند؟ چرا دستگاه های نظارتی با 
حضور رسانه ها از دفاتر مشاور املاک بازدید و برخوردهای 
قانونی ندارند تا مشخص شود چه میزان از مشاوران املاک 
 بازدیــد وچه میــزان با متخلفان برخورد می شــود؟ واقعا
 کدام اشخاص حقیقی و حقوقی مدافع مشاوران املاک هستند 
که به راحتی بــدون مجوز فعالیت می کنند واز طرفی دیگر 
با تخلفات شــان چندان برخوردی نمی شود و برخوردها 

بازدارنده نیست و در این حوزه اطلاع رسانی نمی شود؟
  علی زارعی

مشاوران املاک غیرمجاز و بی شناسنامه 

   
مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان خبر داد 
 برگزاری مانور مقابله با شرایط اضطرار 
در محدوه صنعتی غرب بندرعباس 

 گروه خبر // کارگروه تخصصی پدافند غیرعامل، مدیریت 
شرایط اضطرار و HSE صنایع غرب بندرعباس با حضور 
مهرداد حسن زاده مدیرکل مدیریت بحران استانداری 

هرمزگان در شرکت پالایش نفت بندرعباس برگزار شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، مهرداد حســن زاده در نشست 
این کارگروه اظهارداشت: کارگروه تخصصی شرایط اضطرار 
در صنایع غرب بندرعباس با هدف ایجاد هماهنگی، افزایش 
همکاری ها و تعاملات تشویل شده است و تا فرآیندها را 
در مواقع بروز حوادث احتمالی برای استفاده از ظرفیت ها، 
امکانات، تجهیزات و نیروی انسانی صنایع مختلف هموار 
کنند. وی تاکید کرد: این امر می تواند صنایع غرب بندرعباس 
را به الگویی برای ســایر نقاط کشور تبدیل کند .مدیرکل 
مدیریت بحران اســتانداری هرمزگان عنوان کرد: برگزاری 
مانورها و رزمایش های درون ســازمانی و بین دستگاهی 
موجب افزایــش توان آمادگی دســتگاه ها برای مقابله با 
حوادث احتمالی قهری و انســان ساخت خواهد بود.وی 
تاکید کرد: مقرر شد مانور بزرگی با مشارکت کلیه شرکت ها 
و صنایع مستقر در غرب بندرعباس  با محوریت اداره کل 
بنادر و دریانوردی اســتان برگزار شود.مدیرکل مدیریت 
بحران استانداری هرمزگان ادامه داد: ایجاد ساختار سازمانی 
مناسب، ارائه آموزش های تخصصی ، اطلاع رسانی به موقع 
در حوادث ، توجه ویژه به هشــدارهای صادره هواشناسی 
نیز از دیگر مواردی است که باید مورد توجه دستگاه های 
مختلف باشد که در این کارگروه بدان تاکید شد.حسن زاده 
خاطرنشان کرد: طی ۳ سال اخیر حوادث غیر مترقبه بزرگی 
مانند زلزله آبان ماه ۱۴00، سیل دیماه ۱۴00شرق استان و 
زلزله تابستان ۱۴0۱ غرب هرمزگان استان را درگیر خود 
کرد که با هدایت و راهبری بسیار خوب استاندار هرمزگان 
و با مشارکت و همکاری بی نظیر مردم ، نیروهای نظامی و 
انتظامی ، گروه های جهادی ، دستگاه های اجرایی، صنایع 
غرب بندرعباس، فعالین رسانه، در مواقع بحران پاسخ هایی 

موفق و متناسب داشته باشیم.

خبر

 گــروه خبــر // معــاون اجتماعی 
  ) )ره  امــام  فرمان  اجرایی  ســتاد 
برکت ســتاد  بنیاد  هرمزگان گفت: 
اجرایی درجهت اشتغال و حمایت از 
زنان کارآفرین بندرعباس از راه اندازی 
کسب کار در مجتمع نیلی بندرعباس 

حمایت کرد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، ســجاد 
امیریــان زاده معاون اجتماعی ســتاد 

اجرایی استان ضمن بازدید از نمایشگاه 
زنان کارآفرین بندرعباس اظهار داشت: 
بنیاد برکت در جهت اشتغال آفرینی زنان 
سرپرست خانوار جزو نهادهای پیشرو و 
فعال است. امیریان زاده عنوان کرد: تلاش 
برای کســب درآمد پایدار توسط بانوان 
محترمی که عزتمندانــه درآمد زندگی 
خــود و خانواده خود را تأمین می کنند 
از وظایف بنیاد برکت ستاد اجرایی بوده 

و با شبکه ۳0 نفری از تسهیلگران خود 
در استان تمام تلاشش را در این عرصه 
به کار می بندد. دبیر شــورای اجتماعی 
ستاد اجرایی افزود: در راستای افزایش 
اشتغال اجتماع محور با همکاری شبکه 
کارآفرینی امید مجموعــه بیش از ۴0 
مغازه در مجتمع تجاری نیلی بندرعباس 
برای زنان سرپرست خانوار اختصاص 
یافته و بنیاد برکت تــا کنون بیش از ۳ 

کارآفرینان  به  تسهیلات  تومان  میلیارد 
پرداخت کرده است. امیریان زاده گفت: 
بنیاد برکت در سال گذشته به بیش از ۳ 
هزار طرح اشتغالزایی تسهیلات کم بهره 

ارائه کرده است. گفتنی است مدیرکل امور 
بانوان و خانواده استانداری، رئیس شبکه 
کارآفرینی امید ، مجری و تســهیلگران 
بنیاد برکت در این بازدید حضور داشتند.

حمایت بنیاد برکت از زنان کارآفرین بندرعباس 

گروه خبر// رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت: طرح سلامت خانواده که در روستاهای استان 
اجرا می شد اکنون در شــهرهای بالای ۲۰ هزار نفر 

جمعیت استان نیز آغاز شده است. 
   غلامعلی جاودان، در مراسم تجلیل از خبرنگاران حوزه 
سلامت که به مناسبت روز خبرنگار برگزار شد، اظهار کرد: 
خبرنگاران تلاش می کنند نقش چشم و گوش را برای 
جامعه داشته و اتفاقات را به گوش مردم برسانند اما در 
کنار آن باید خبرهای خوب را نیز در راستای امیدبخشی 
به جامعه منتشر کنند.وی افزود: گاهی برخی خبرنگاران 
خبرهای ناراحت کننده را به جامعه انتقال می دهند، اگرچه 
نباید از این اخبار غافل بود اما عدم مدیریت آن ناامیدی 
و بیماری های حوزه روان را در جامعه افزایش می دهد.

جاودان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای سلامت 
در پاندمی کرونا، عنوان کرد: به فرموده پیامبر اسلام)ص( 

نعمت ســلامت بر نعمت امنیت ارجحیت دارد. از همه 
خبرنگاران حوزه سلامت که نقش مفیدی در انتقال اخبار 
این حوزه و آگاهی بخشی و امیدبخشی به جامعه دارند، 
قدردانی می کنم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
بیان کرد: ما در روستاهای مختلف استان ارائه خدمت 
 داشــته و بر اســاس تعداد جمعیت هر روستا و شهر 
خانه بهداشــت، مرکز جامع سلامت روستایی، پایگاه 
ســلامت، بیمارســتان و … را داریم.جاودان اضافه 
کرد: جمعیت کارکنان دانشگاه علوم پزشکی در استان 
هرمزگان حدود ۱۲ هزار نفر اســت که تلاش می کنند 
تا ما سالم زندگی کنیم و کمترین مشکلات را در حوزه 
سلامت داشته باشیم. همکاران من از حوزه سلامت مواد 
غذایی تا ارائه خدمات بهداشتی و درمانی فعالیت دارند.
وی بیان کرد: از جمله برنامه های مهمی که در دستور 
کار ماست سلامت خانواده بوده و امیدوارم بتوانیم در 
این زمینه موفق باشــیم. این طرح برنامه جامعی است 
با این شعار که هر فرد باید یک مراقب سلامت داشته 
باشــد. این طرح در روستاهای اســتان اجرا می شد 
و اکنون در شــهرهای بالای ۲0 هزار نفر جمعیت نیز 

شروع شده است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
با اشــاره به اهمیت آگاهی بخشی جامعه در راستای 
جوانی جمعیت، اضافه کرد: یکی از وظایف ما ترویج 
فرزندآوری و جوانی جمعیت است. البته در شاخص ها، 
هرمزگان نسبت به نرمال کشوری وضعیت بهتری دارد. 
ترویج سبک زندگی سالم نیز در دستور کار ماست و 
از خبرنگاران می خواهیم ما را در این مســیر همراهی 
کنند.وی خاطرنشان کرد: خبرنگاران در کنار امیدآفرینی، 
اعتماد مردم را نسبت به نظامی که ۴0 سال تلاش کرده 
با تمام مشــکلاتی که وجود دارد امنیت و رفاه را برای 
جامعه برقرار کند، جلب کنند. تلاش در افزایش سواد 
ســلامت جامعه از مباحث مهمی است که باید به آن 
توجه کنیم و باز هم از خبرنــگاران انتظار می رود در 
این زمینه نقش اساسی ایفا کنند.رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان تصریح کرد: پروژه بیمارستان 5۳۱ 
تخت خوابی بندرعباس حدود ۱0 سال پیش آغاز شده 
و اکنون ۷۹درصد پیشــرفت دارد و در صورت تأمین 
منابع، بخش فیزیکی آن در سال جاری آماده می شود. 
بیمارســتان ۱۴0 تخت خوابی کودکان نیز تقریباً تمام 

شــده و مراحل آخر را برای بهره برداری طی می کند. 
بیمارستان ۱60 تخت خوابی میناب 60 درصد پیشرفت 
داشته و بیمارستان بستک نیز تقریباً آماده بهره برداری 
است.جاودان ادامه داد: در سال گذشته پروانه تأسیس 
دانشکده بهداشت در میناب و دانشکده پرستاری را از 
وزارت بهداشت گرفتیم که فرصت خوبی برای استان 
هرمزگان خواهد بود. آموزشــگاه عالی ســلامت در 
بســتک نیز به زودی آماده خواهد شد.وی با اشاره به 
اینکه در حوزه اورژانس ۳00 آمبولانس داریم که اکثراً 
فرســوده بوده و تعدادی از آنان در حال تعمیر هستند، 
 افزود: در این حوزه 5۳0 پرســنل به مردم هرمزگان 
خدمت رسانی می کنند. در استان هرمزگان ۲6۲6 تخت 
فعال، ۱۷۷ مرکز جامع ســلامت، 6۱۸ خانه بهداشت، 
۱۲۳ پایگاه فعال سلامت، ۱۲ واحد مراقبت وجود داشته 
و ۳۲5 متخصص و فوق تخصص، ۲۷۳5 پرستا، ۱۳00 
 بهورز، ۴۹۳ پزشــک عمومی و دندان پزشک در حال 
خدمت رسانی به مردم هستند.به گزارش ایسنا ؛ رئیس 
دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان ادامه داد: حدود 
۳500 دانشجو در دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
در حال آموزش هســتند و ۳۲۱ عضو هیئت علمی به 
آنان تدریس می کنند. همچنین پذیرش ۲۱ دانشجوی 
خارجی را داشتیم که امیدواریم با تامین زیرساخت های 

لازم شاهد حضور دانشجوهای بیشتری باشیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان عنوان کرد 

فرسودگی 300 آمبولانس حوزه اورژانس  

گروه خبر // حجت الاسلام حیدری سراجی عضو شورای 
اسلامی شهر بندرعباس با اشاره به حواشی اخیر شورای 
شــهرگفت: در برخی افراد ظاهراً از شورا رفته اند ولی 
متاسفانه همچنان جلسات مخفیانه با اعضا می گیرند و 

در پشت صحنه آتش بیار این معرکه شده اند. 
   به گزارش خبرنگار دریا، دائما طرح و برنامه می ریزند و 
روزی نیست که نقشه جدیدی برای شورا نداشته باشند. فعلًا 
در همین حد اشاره می کنم اما اگر بخواهند بیشتر از این بر طبل 
فتنه و اختلاف میان اعضای شورا بکوبند قطعاً، موضوعاتی 
را بازگو خواهم کرد که انتخابات مجلس را برایشان به میز 
محاکمه تبدیل خواهد نمود. پس بهتر است دست از سر شورا 
 بردارند. به گزارش خبرنگار دریا ؛ حیدری در خصوص دلایل 
 لغو جلســات گفت: تعــدادی از همکاران بــه این نتیجه 
رسیده اند که آقای نظری فردی میانه رو است و وابسته به 
هیچ یک از دو قطب شــورا و هیچ نماینده مجلسی نیست. 
ایشان همچنین دانشجوی دکتری مدیریت است و در انجام 
امورات فرهنگی ایشان توانسته یک روستای دور افتاده و 
محروم را به قطب برنامه های فرهنگی استان و حتی کشور 
مبدل نماید. حالا این انتخاب به مذاق عده ای خوش نیامده 
با همان لحن قدرت طلبی سابق می گویند نظری حق ندارد 
کاندید ریاست بشــود، نظری اگر رئیس شود در انتخابات 

ادوار بعدی مجلس خار چشم ما خواهد بود. 
*  بزرگترهایشان می گویند حق ندارید نظری را رئیس 

شورا کنید 
  این اوج حقارت و توهین به یک شوراست که عده ای بیرون 
شورا بنشینند و به اعضا بگویند حق ندارید فلانی را رئیس 
شورا کنید. بعد هم بهانه می کنند فلانی تازه آمده نباید رئیس 
شــود. شما که سال ها بدون تجربه و سواد حسابی شورا و 
بسیاری از مناصب استان را در اختیار داشتید مگر چه گلی 
به ســر این مردم زدید که حالا اینگونه برای دیگران تعیین 
تکلیف می کنید؟ خدا رحم کند که روزی پای همین تفکرات 
به مجلس باز شود.حیدری افزود: انصافاً از ابتدای شورا هیچ 
نماینده ای در مصوبات شورا به هیچ یک از یازده عضو شورا 
امر و نهی نکرده و این را حتی گروه اپوزیســیون شورا نیز 
تائید می کنند، حتی در برخی موضوعات نمایندگان واسطه 
شدند که اختلافات رفع شود ولی همین افرادی که امروز در 
پشته صحنه فتنه می کنند، آمدند و نطق کردند که نمایندگان 
در امورات شورا دخالت می کنند. همانهایی که نمایندگان را 
متهم به دخالت در تصمیمات شورا می کردند، امروز خودشان 
و عوامل پشت صحنه شان تلفن نمایندگان را سوزانده اند 
که شــما را بخدا ورود کنید و نگذارید نظری رئیس شورا 
شود. قبلا گفته ایم بازهم می گوییم، تمام نمایندگان مجلس 
برای ما عزیز هســتند و موارد متعددی از مشکلات شهر و 
مــردم را از طریق آنها پیگیری می نمائیم، اما برای امورات 
 درون شورا از کسی دستور نمی گیریم. اینها تماماً همان دم 

 خروس هایی اســت که طی دوسال اخیر در صحن شورا 
 می گفتم بیرون خواهد زد.  به خود نظری گفتم چه هیزم تری به

 اینها فروخته ای که اینقدر از تو می ترسند؟
  حیدری در پاســخ به این سوال که شما هم سال گذشته 
چند جلسه شورا از نصاب خارج نمودید گفت: خبرنگاران 
شورا شهادت بدهند که ما غیر از اعتراض به کارشکنی ها 
در امورات شهر، هر بار جلسات شورا ترک نمودیم صرفاً 
برای لغو مصوباتی بود که بــرای برخی افراد خاص منافع 
شخصی و انتخاباتی داشته است. ما هیچگاه به قدرت طلبی 
و انحصار گرایی برخی اعضای شورا اعتراض نکردیم حتی 
زمانی که به تهدیدشان عمل کردند و ما را در شورا تحریم 
نمودند، گفتیم تعیین اعضای کمیسیون ها و هیئت رئیسه حق 
طبیعی اعضاست و بر اساس نظر شورا و جمع است.زمانی 
که به اقدامات غیر قانونی و کارشــکنانه رئیس وقت شورا 
اعتراض کردیم، نطق نمودند که به انتخاب اکثریت شــورا 
احترام بگذارید. شــما که لالایی بلدید اول برای خودتان 
بخوانید تا خوابتان ببرد. خیلی وقاحت می خواهد شما سه 
هفته جلســات شورا را بهم بزنی و بگویی اجازه نمی دهیم 
فلانی رئیس شود و اگر فلانی رئیس شد ما نمی گذاریم آب 
خوش از گلوی شما پایین برود. مگر مدعی احترام به نظر 

اکثریت نبودید؟ 
تا حــدی از نظــری ترس و واهمــه دارند کــه طی دو 
ســه روز آنچنان برای کاندید ریاســت شــدن به عیسی 
 عباسی فشــار روحی و روانی وارد که نیم ساعت قبل از 
 شروع جلسه ایشــان دچار حمله قبلی شد و سه روز در 
سی سی یو بستری شد. اینها را بگذارید در کنار تهدید سال 
گذشته که گفته بودند خونتان مباح است.حیدری سراجی 
گفت: خداروشکر طی این دوسال هیچگاه دلبسته عنوان و 
صندلی شورا نشدیم. همکارانمان زمانی که در اوج قدرت 
بودند بدون در نظر گرفتن، سابقه و تجربه و تحصیلات، ما 
را در تمام امور شورا تحریم نمودند، در این جلسه قرار بود 
ما با میل خودمان هیئت رئیسه را با مشارکت آنها تشکیل 
بدهیم، ظاهراً بزرگان پرده نشــین این حســن نیت ما را 
 جور دیگری برداشــت کرده اند و دوست دارند ماهم مثل 

نوچه هایشان عمل نمائیم.

حیدری عضو شورای شهر بندرعباس:

تهدیدمان کرده اند که اگر نظری رئیس شد، 
آب خوش از گلویتان پایین نمی رود

تابستان اســت و هوای شهر بندرعباس بسیار 
گرم. در این هوای گرم، انسان به سختی می تواند 
دوام بیاورد چه برســد به حیوانات. بسیاری از 
حیوانات و پرنــدگان در این هوای گرم برای 
یافتن آب و غذا با مشــکل مواجه می شوند و 
چه خوب است که ما تا جایی که می توانیم به 
این آفریدگان خدا کمک کنیم و شرایطی فراهم 
کنیم که آنها دسترسی آسانی به آب و غذا داشته 
باشند. هر چند افرادی هم هستند که در منزل 
یا محــل کار خود، مکانی را برای پرندگان در 
نظر گرفته اند و هر روز بــرای آنها آب و دانه 
می گذارند. این کار احساس خوبی نیز به خود 
فــرد منتقل می کند و دعای ایــن جانداران به 
زندگی آنها خیر و برکت می دهد. چند روز پیش 
در یکی از ادارات شهر بندرعباس بودم که دو 
پرنده در پشت پنجره توجهم را به خود جلب 
کردنــد. دو پرنده ای که از گرمای هوا و آفتاب 
سوزان، به سایه پشت پنجره پناه آورده بودند و 
حالت آنها نشان می داد که گرما و تشنگی آنها 
را اذیت می کند. در همه منازل و ادارات، کولر 
روشن است این کولرها میزان زیادی آب تولید 

می کنند که بیشتر آن بی استفاده مانده و سرازیر 
فاضلاب می شــود. خوب است که از این آب 
تولیدی کولرها مصرف بهینه شود و برای آبیاری 
درختان و حتی بخشــی از آن را برای خوردن 
جانداران قرار دهیم. کشور ما یک کشور گرم 
با تنش های آبی محســوب می شود و استان 
هرمزگان نیز همواره با مشکل کم آبی دست به 
گریبان بوده است. یکی از مصارف ما در منازل و 
حتی ادارات، آبیاری درختان است. خوب است 

که ما برای آبیاری درختان و فضای سبز محل 
زندگی خود، از آب کولرها استفاده نماییم تا هم 
این آب هدر نرود و هم در مصرف آب شــرب 
صرفه جویی کرده باشیم. حتی می توانیم کمی از 
این آب را در ظرفی ریخته و در محل مناسبی 
مانند بالکن یا پشت پنجره و حتی حیات منزل 
قرار دهیم تا پرندگان بتوانند از آن استفاده نمایند. 
در این گرما و آفتاب داغ، باید هوای هم را داشته 

باشیم تا خدا نیز هوای ما را داشته باشد. 
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گروه خبر // دادگستری هرمزگان 
 رتبه برتر کشــور را در شاخص 
 اطــلاع رســانی و فعالیت های 
رسانه ای قوه قضاییه کسب کرد.

  بــه گــزارش خبرنــگار دریا؛ 
رســانه  مرکــز  اعــلام   بنابــر 
قوه قضاییه، دادگســتری اســتان 
هرمــزگان با توجه بــه عملکرد 
مناسب در انتشار اخبار و انعکاس 
تصویــر مطلــوب و هنرمندانه از 
اقدامات دستگاه قضایی، با کسب 
بیشترین امتیاز، عنوان برتر کشور را 
در شاخص اطلاع رسانی و فعالیت 
های رسانه ای قوه قضاییه کسب 
کــرد.در جریان برگــزاری اولین 
همایش سراسری مدیران رسانه ای 
و روابط عمومی های قوه قضاییه، 

طی مراسمی با حضور سخنگوی 
قوه قضاییه، رئیس مرکز رسانه قوه 
قضائیه، مدیران روابط عمومی های 
معاونت ها و ســازمان های تابعه، 
دادگســتری  عمومی های  روابط 
کل اســتان ها و مدیــران مرکــز 
رســانه در مشــهد مقــدس، از 
 تلاش هــای فعالین رســانه ای 
 و مدیــران و کارشناســان حوزه 
اطلاع رسانی دستگاه قضا تشکر 
و قدردانی شــد.در این مراسم از 
مهدی خواجه مدیر روابط عمومی 
هرمزگان   اســتان  کل  دادگستری 
و مدیــر اســتانی مرکز  رســانه 
دادگســتری هرمزگان با توجه به 
در  یکساله خود  مناسب  عملکرد 
انعکاس تصویر  انتشــار اخبار و 
مطلوب و هنرمندانــه از اقدامات 
دستگاه قضایی، با کسب بیشترین 
امتیاز، عنوان واحد برتر رسانه  قوه 
قضاییه را کســب کرد و از سوی 

قضاییه  قوه  رســانه  مرکز  رئیس 
گرفت.مجتبی  قــرار  تقدیر  مورد 
دادگســتری  کل  رئیس  قهرمانی 
نیز در پــی موفقیت  هرمــزگان 
روابــط عمومی و واحد رســانه 
دادگســتری این اســتان و کسب 
عنوان برتر قوه قضاییه، ضمن ابراز 
خرســندی و تقدیر از تلاش های 
مدیریت و کارکنان روابط عمومی 
دادگستری کل اســتان هرمزگان، 
 ایــن موفقیت را بــه آنها تبریک 

گفت.
   وی با بیــان اینکه بخش مهمی 
از شــناخت و آگاهی مردم نسبت 
به عملکرد دستگاه قضایی، مرهون 
تلاش و انعکاس خدمات توســط 
است،  ارتباطات  و  روابط عمومی 
متذکر شــد؛ خوشــبختانه روابط 
عمومی دادگســتری هرمزگان در 
انعکاس اقدامــات و خدمات در 
دوره تحــول و تعالی قوه قضاییه 

بــه مخاطبان درون ســازمانی و 
برون ســازمانی، نقــش ممتاز و 
ویژه ای داشته اســت.رئیس کل 
دادگستری هرمزگان با بیان اینکه 
ریاســت حجت الاسلام  دوره  در 
 و المســلمین محســنی اژه ای در 
قوه قضاییه تحول شگرفی در حوزه 
اقدامات،  و  گرفته  شــکل  رسانه 
تحرکات و ارتباطات بسیار خوب 
و قابل توجهی در این حوزه انجام 
 شــده اســت، افزود: امیدواریم با 
انجام شــده؛  برنامــه ریزی های 
مجموعه روابط عمومی به صورت 
فعالانه، هوشــمندانه و منســجم 
در جهت اعتــلای نظام قضایی و 
انعکاس تصویر خوب و واقعی قوه 
قضاییه، ایفای نقش کند و با افزایش 
در  و حقوقی  عمومی  آگاهی های 
جهت اعتماد ســازی میان مردم و 
دادگستری اســتان هرمزگان گام 

بردارد.

در شاخص اطلاع رسانی و فعالیت های رسانه ای قوه قضاییه ؛
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حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //  استاندار 
خوزســتان با بیان اینکه ایمن سازی و رفع نقاط 
اولویت  اربعین در  زائران  حادثه خیز مسیر تردد 
قرار دارد گفت: راه اندازی موکب و روشنایی لازم 
در چنین نقاطی، موجب پیشگیری بروز حوادث 

احتمالی می شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  علی اکبر حسینی محراب 
در نشست ستاد اربعین مرز شلمچه اظهار کرد: وظیفه 
خود می دانیم به زائران امام حســین )ع( بخصوص 
اتباع خارجی خدمت رسانی کنیم و بحث جداسازی 
اتباع در مرز، فقط برای چک کردن ویزای آنها است.
وی با بیان اینکه خوزستان با ۸۹00 کیلومتر جاده، 
بیشــترین راه های ایران را بعد از استان فارس دارد 
افزود: باید راه مناسب و ایمنی برای تردد زائران امام 
حســین )ع( ایجاد کنیم تا سفر آسانی داشته باشند.

استاندار خوزستان گفت: با وجود اینکه دولت توجه 
خاصی به موضوع راه داشته اما برخی از پروژه های 
استان مانند مسیر عبدالخان - بستان و خرمشهر - 
اهواز به طور کامل انجام نشده است لذا باید مناطق 
حادثه خیز مشخص و نسبت به ایمن سازی آنها اقدام 
کرد.وی به مدیریت کردن بار ترافیکی در شهرهای 
منتهی به پایانه مرزی اشــاره کرد و افزود: اقدامات 
زیربنایی لازم برای پارکینگ ها صورت گرفته و قابل 
مقایسه با سال های قبل نیست اما کارهای نرم افزاری 
و نصب دوربین و ســایبان باقیمانده که باید تلاش 

کرد هر چه سریعتر انجام شود.حسینی محراب گفت: 
با توجه به گرمای بیــش از حد هوا گرما، چندین 
اتاق ســرد به همراه تجهیزات پزشکی در پایانه ها 
تدارک دیده شده تا در صورت مواجه به گرمازدگی، 
اقدامات درمانی انجام شود. وی افزود: مخازن آب 
به میزان خوبی در پایانه ها وجود داشته و به لحاظ 
آب شرب مشکلی نداریم و پیگیری های لازم برای 
تامین یخ مورد نیاز برای این ایام نیز در حال انجام 
است.استاندار خوزستان گفت: پایش تصویری در 
پایانــه های مرزی به هدایــت زوار و بار ترافیکی 

کمک کند و از این طریق می توان جمعیت مســتقر 
در پایانه ها را مدیریت کرد.وی مدیریت حواشــی 
ایام اربعین را بســیار مهم دانست و افزود: با توجه 
به وجود بیش از 500 رســانه در استان، می توان 
از این طریق حواشــی به وجود آمده در مرزها را 
کنترل و مانع از شایعه پراکنی ها شد.حسینی محراب 
در پایان گفت: جلسه رسمی با مرزبانی عراق باید 
تحت پوشش قرارگاه مشترک در ۲ مرز شلمچه و 
چذابه صورت گیرد.گفتنی است مرزهای شلمچه و 
چذابه در غرب خوزستان ۲ گذرگاه مهم  تردد زائران 

اربعین هستند.حرکت تدریجی زائران اربعین حسینی 
به سمت مرزهای چذابه و شلمچه از ابتدای ماه صفر 
شــروع و تا چند روز مانده به اربعین به اوج خود 
می رسد.۱5 شهریور ماه ۱۴0۲ روز اربعین حسینی 

است.

استاندار خوزستان: 

ايمن سازی مسیر تردد زائران اربعین در اولويت است
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد کرمان: 
قوانین حوزه رسانه باید روزآمد شود

  آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی اســتان کرمان ضمن تاکید بر ضرورت پیوست رسانه ای 
ســازمان ها در اجرای برنامه ها گفت: در عرصه رسانه نیز باتوجه 
به شــرایط و تحولات موجود باید قوانین این حوزه به روزرسانی 
شود. به گزارش خبرنگار دریا ؛ محسن روحی در جمع خبرنگاران 
 خبرگزاری جمهوری اســلامی)ایرنا( اســتان کرمان به مناســبت 
 روز خبرنــگار)۱۷ مرداد( افزود: ســازمان ها بایــد برای اجرای 
 برنامــه های فرهنگــی، عمرانــی، علمی و غیره خود پیوســت 
رسانه ای داشته باشــند تا تعامل بهتری بین آنها و اصحاب رسانه 
صورت گیرد.وی بیان کرد: نقش رســانه ها اعم از خبرگزاری ها، 
پایگاه های خبری، روزنامه ها و غیره بســیار تعیین کننده است اما 
امتیازات یا فرصت های بهره گیری از آنها عموما متناسب با این نقش 
نیست.روحی تصریح کرد: بعضی از قوانین ما در حوزه رسانه به روز 
نشده، ضمن اینکه قوانین موجود نیز زیاد و حجیم هستند که پیشنهاد 
دادیم تا این قوانین اصلاح و روزآمد شوند.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان کرمان با اشاره به ضرورت توجه به حوزه رسانه های 
استان اظهار داشت: بحث های بیمه ای اصحاب رسانه و خبرنگاران را 
با مسئولان تامین اجتماعی پیگیری کردیم که قرار شد با این مساله نیز 
حل شود و نگاه به این حوزه نباید مانند یک کارگاه اشتغال باشد.وی 
ادامه داد: عضویت خبرنگاران و اصحاب رسانه در صندوق اعتباری 
هنر در حال انجام اســت، البته افراد باید برای ادامه عضویت در این 
صندوق فعال باشــند زیرا در غیر این صورت تمدید عضویت آنان 
دچار مشکل می شود.روحی بیان کرد: در بحث انتشار آگهی های 
رســانه ای در مطبوعات استان در سال گذشته مشکلاتی به وجود 
آمده و این فرایند قفل شده بود که با کمک مسئولان اقتصاد دارایی 
و ذیحسابان مشکل حل شده است.وی با اشاره به مطالبه خبرنگاران 
برای ساخت مســکن تاکید کرد: هر چند وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی متولی ساخت مسکن نیست اما بحث مسکن برای اصحاب 
رسانه را پیگیر هســتیم تا در قالب همکاری با بخش خصوصی و 
خود خبرنگاران و اهالی رسانه انجام شود.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان کرمان در ادامه با گرامیداشت روز خبرنگار و یاد شهید 
محمود صارمی، خبرنگار فقید خبرگزاری جمهوری اسلامی که سال 
۷۷ در مزارشریف به همراه چند دیپلمات در مزارشریف به شهادت 
رسید خاطر نشان کرد: به خبرگزاری ها مانند خبرگزاری جمهوری 
 اسلامی می توان اعتماد و تکیه کرد و ضرورت دارد با پیش بینی ها و 
برنامه ریزی ها نقش موثرتری در فضای رســانه ای داشته باشند.
روحی تصریح کرد: تلاش شــده است با توجه به تجربه و ظرفیت 
خبرگزاری ایرنا، از این خبرگزاری با ســابقه در شــورای فرهنگ 
عمومی و شورای اطلاع رسانی استان کرمان به نحو مناسب استفاده 

تا فضای رسانه ای کرمان تخصصی تر شود.

انتقاد مدیرکل منابع طبیعی از صنایع مستقر در جنوب استان بوشهر
سید ابوالحســن جعفری سرویس اســتان ها //  
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر 
گفت: با وجود واگذاری ۸۵ هزار هکتار زمین برای 
اجــرای طرح های صنعتی در این اســتان؛ صنایع 
مستقر در جنوب نسبت به اجرای تعهدات خود در 

زمینه توسعه فضای سبز شانه خالی می کنند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالحســین گرشاسبی 
اظهار کرد: عمل نکردن صنایــع به تعهدات خود در 
خصوص ایجاد فضای سبز در محیط پیرامونی بعنوان 
ظرفیتی قانونی به شــمار می رود که در استان بوشهر 
این ظرفیت برزمین مانده اســت.وی افزود: براساس 
قانون صاحبان صنایع، شــرکت های نفــت و گاز و 
پتروشــیمی های مستقر در اســتان که کم هم نیستند 
باید در ۲5 درصد زمینی کــه دریافت کرده اند که در 
استان بوشهر معادل حدود ۲۲ هزار هکتار است اقدام 
به نهال کاری کنند.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان بوشهر ادامه داد: با وجود برگزاری جلسه های 
متعدد و قول های داده شــده امــا تاکنون اقدام عملی 
دیده نشده و این افراد باید از این فرصت استفاده کنند.

وی گفت: آلایندگی های ناشــی از استقرار صنایع در 
جنوب استان با هیچ فیلتری مگر توسعه فضای سبز 
و ترسیب کربن امکان پذیر نیست.مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیزداری استان بوشهر اضافه کرد: ۴6 هزار هکتار 
از زمین های واگذار شــده به صنایع در اختیار منطقه 
ویژه پارس جنوبی قرار دارد که مطابق تفاهم نامه سال 
۹6 منابع طبیعی و آبخیزداری با این سازمان باید یک 
هزار و یکصد هکتار از این زمین ها به فضای ســبز و 

جنگل کاری اختصاص یابد که بعد از گذشت هفت سال 
هنوز عملیاتی نشده است.

*  کاشــت یک میلیون و ۶۷۰ اصله نهال در اســتان 
بوشهر

  گرشاسبی با اشاره به اجرای طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد اصله درخــت گفت: در زمان حاضر تنها ۲0 
درصد کار در زمینه اجرای طرح مردمی کاشــت یک 
میلیارد درخت در استان بوشهر اجرا شده و ۷0 درصد 
کار شامل حفر گودال، استقرار و آبیاری گیاه و مراقبت 
از گیاه تا ســه سال باقی مانده که باید انجام شود.وی 
ادامه داد: مجموعه منابع طبیعی و آبخیزداری به تنهایی 
توان اجرای این طرح مهم و حیاتی را ندارد.مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر گفت: براساس 
فرامین رهبر معظم انقلاب و دســتور رئیس جمهور 
طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت به وزارت 
جهاد کشاورزی ابلاغ و منابع طبیعی و آبخیزداری نیز 
مکلف به اجرای آن در مدت چهار ســال )۱۴0۲ تا 
۱۴05 ( شد.وی با بیان اینکه براساس این طرح سالانه 
باید ۲50 میلیون اصله نهال در کشور تولید و کاشت 
شود یادآور شد: سهم استان بوشهر از این طرح کاشت 
کاشــت ۱6 میلیون درخت در مدت چهار سال است 
که تاکنون یک میلیون و 6۷0 اصله نهال در اســتان 
تولید شده است.گرشاسبی ادامه داد: با توجه به اینکه 
طرح کاشت یک میلیارد درخت با تکیه و با استفاده از 
ظرفیت مردم، دستگاه های اجرایی، نهادها، سازمان های 
مردم نهاد، بخش غیر دولتــی و خصوصی تعریف و 
ابلاغ شده صاحبان صنایع نفت و گاز می توانند نقش 

بســزایی در اجرای این طرح داشته باشند.وی با بیان 
اینکه براســاس برنامه ریزی انجام شده استان بوشهر 
باید سالانه ســه میلیون اصله نهال تولید و نسبت به 
کاشت چهار میلیون اصله نهال اقدام شود گفت: طبق 
برنامه ریزی انجام شده یک میلیون اصاله نهال باید با 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و نهالستان های غیر 
دولتی محقق شود.گرشاسبی گفت: بیشتر این نهال ها 
در راستای توسعه زراعت چوب، احیا و غنی سازی 
جنگل هایی که دچار تخریب شده اند، توسعه فضاهای 
سبز اطراف شهرها و روستاها و در بحث بیابان زدایی 
و جنگل کاری تعریف شده است.وی ادامه داد: تاکنون 
۲6 هزار و 500 هکتار عرصه برای کاشــت نهال در 
استان بوشهر شناسایی شده که ۱۲هزار و 500 هکتار 
از این عرصه برای کاشــت درختان حرا )مانگرو( و 
۱۴ هزار هکتار از این عرصه نیز غیرساحلی هستند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر گفت: 
در همین ارتباط قرار است در مدت یک ماه پنج هزار 
کیلوگرم بذر حرا در جنگل های حرای این استان که از 
سواحل عسلویه ) نایبند( آغاز و تا گناوه و دیلم ادامه 
دارد بذر تهیه و در نهالســتان های استان تولید نهال 
انجام شود.وی تاکید کرد: درخت حرا پس از کاشت در 
زمین های ساحلی و جزر و مدی نیاز به مراقبت ندارد 
و می تواند با اســتفاده از آب شور دریا مراحل رشد و 
سازگاری خود را طی کند.به گفته گرشاسبی با توجه 
به شرایط گرم و خشک و خشکسالی هایی که ممکن 
اســت حادث شود تلاش می شود بیشترین توان خود 

را بر گسترش جنگل های حرا در استان متمرکز کرد.

عکس روز

 دختولوک، عروسک بومی هرمزگان عماد یگانه دوست

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی کم آبی

300 گلخانه در استان یزد 
شناسنامه سلامت دارند

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
کشاورزی  مهندسی  نظام  سازمان  رئیس 
 و منابــع طبیعــی یزد گفــت: تاکنون 
۳۰۰ گلخانه در راســتای رصد و نظارت 
بر ســلامت تولیدات کشاورزی در استان 

شناسنامه سلامت دریافت کرده اند. 
  به گزارش خبرنــگار دریا ، "محمدرضا 
خلف باغــی " در جمع خبرنگاران در یزد 
به اهمیت موضوع اشــاره کــرد و افزود: 
شناســنامه دار کردن محصولات با ۲ هدف 
ارتقــای کیفیت محصولات کشــاورزی و 
تامین ســلامت مردم در داخــل و ارتقای 
کیفیت محصولات تولیدی در کشور صورت 
می گیرد. وی در خصوص صدور شناسنامه 
سلامت برای محصولات مختلف کشاورزی 
ادامــه داد: در این طرح به هر محصول یک 
کد و شناسه تعلق می گیرد که مشخصات آن 
محصول، نظیر تولید کننده و محل تولید آن 
کاملا مشخص و قابل شناسایی است. این 
مســئول بیان کرد: کشت های گلخانه ای که 
موفق به دریافت شناســنامه سلامت شدند 
در تولید فلفل دلمه ای، بادمجان، خیارسبز 
و گوجه فرنگی فعالیت دارند و با توجه به 
اهمیت موضوع، این طرح به مرور شــامل 
سایر محصولات کشاورزی می شود. خلف 
باغی بیان کرد: هم اکنون ۲ هزار و ۳۹6 نفر 
عضو نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی 
در استان هستند که از این تعداد یک هزار و 
۴۸۸ نفر را آقایان و بقیه بانوان هستند. وی 

تاکید کرد: 55 مرکز خدمات کشاورزی در 
استان وجود دارد که ۱6 مرکز در دهستان ها 
و بقیه در ســایر مناطق بــه ارائه خدمات 
مشغول هستند همچنین تاکنون برای 6۱6 
نفر از مهندسان کشاورزی برای فعالیت لازم 
پروانه اشتغال صادر شده است. کشاورزان 
یزدی ســالانه با استفاده بهینه از منابع آبی 
یک میلیون و ۸۹6 هزار تن فرآورده  زراعی، 
باغی، گلخانه ای و دامی تولید و روانه بازار 
داخلی و خارجی می کنند. ارزش این میزان 
تولیــد ۱60 هزار میلیارد ریال اســت که 
حاصل تلاش مســتقیم ۱۱۷ هزار و ۸00 
کشاورز، دامدار و بهره بردار است. این میزان 
تولید شامل 5۹5 هزار تن محصول زراعی، 
۲۸۲ هزار و ۴5۹ تن محصول باغی، 5۸5 
هزار تن محصولات گلخانه ای و ۴۳۳ هزار 
تــن محصولات دامی اســت. اراضی قابل 
کشاورزی یزد در ۱۲ شهرستان ۱۷5 هزار 
هکتار اســت که به دلیل تغییرات اقلیمی، 
کاهــش بارندگی، افزایش دما و کمبود آب 
تنها ۱۱۲ هزار هکتار آن قابل کشت است 
که ۳۲ هــزار و ۳5۴ هکتــار )معادل ۲۹ 
درصد( زراعــی و ۷۹ هزار و 6۴6 هکتار 
)معادل ۷۱ درصد( به کشــت محصولات 
باغی و گلخانه ای اختصاص دارد و بخش 
عمده درآمد کشاورزان مربوط به باغبانی و 
کشت محصولاتی مانند پسته، انار، زردآلو، 
زعفران و گیاهان دارویی است. استان یزد 
یک میلیون و ۲50 هزار نفر جمعیت دارد. 

سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها //  مدیرکل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: باتوجه 
به اینکه خبرنگاری یکی از رسته های فعالیت مشاغل 
خانگی است، در صورتی که از تسهیلات ارزان قیمت در 
این سرفصل استفاده نکرده باشند، می توانند با مراجعه 
به اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی، زمینه دریافت این 

تسهیلات را طی یک فرایندی دریافت کنند. 
   به گزارش خبرنگار دریا، مصدق کشاورزی در نشست 
خبری با خبرنگاران در اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
شهرستان گناوه اظهار کرد: سقف تسهیلات خبرنگاری 
یک میلیارد و 500 میلیون ریال با کارمزد ۴ درصد است.

وی افزود: پارسال 60 میلیارد ریال به خبرنگاران استان 
تسهیلات پرداخت شد که برای اولین بار در طول تاریخ 
چند دهه اخیر چنین حمایتی نشده بودند.مدیرکل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســتان بوشــهر تصریح کرد: ۱06 
میلیارد تومان از محل مشــاغل خانگی اعتبار داریم که 
برای خبرنگاران مشمول هم امکان پرداخت از آن وجود 
دارد.کشاورزی در خصوص دغدغه بیمه ملوانان تصریح 
کرد: در این راستا نشست های مختلفی در مرکز کشور و 
استان برگزار شده که فرآیند آن طی شده و دستورالعمل ها 
در حال ابلاغ نهایی است که امیدواریم به زودی به عنوان 
مشاغل سخت و زیان آور ابلاغ شود.مدیرکل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی استان بوشهر ادامه داد: ملوانی از مشاغل 
سخت و زیان آور بودن است اما مشکل اصلی این بود که 
متولی بیمه پردازی کی باشد و چگونه ساماندهی کنیم که 
بیمه این افراد به صورت مستمر پرداخت شود.وی گفت: 
چندین راهکار در این راستا ارائه شده و در سفر رئیس 
مجلس شورای اسلامی به استان باعث شد که مورد توجه 
جدی تر قرار بگیرد.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان بوشــهر افزود: خبرنگاران جزو مشاغل سخت و 
زیان آور محسوب می شوند که کمیته ای در این سازمان 

وجود دارد که نوع آن را بررسی می کند.وی گفت: ۲ نوع 
مشاغل سخت و زیان آور دارد که میزان زیان آور بودن 
آن را کارشناس بهداشت و بازرس اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی بررسی می کنند.کشاورزی افزود: پس از بررسی 
کارشناسان بهداشــت و اداره تعاون، موارد تهیه شده در 
کمیته بدوی که سازمان تعاون، تامین اجتماعی و دانشگاه 
 علوم پزشــکی و نماینده کارگر و کارفرما حضور پیدا 
می کنند، مورد رسیدگی قرار می گیرد.وی گفت: در کمیته 
تجدیدنظر این مشاغل، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و تامین اجتماعی، معاون دانشگاه علوم پزشکی، نماینده 
کارفرمایان و کارگران حضور پیدا می کنند.کشــاورزی 
اظهار کرد: در حوزه خبرنگاران نیز بستگی به این دارد 
که فردی که مسئول یک خبرگزاری است آیا در حوزه 
خبرنگاری کار کرده باشــد یا خیر و می تواند آن کمیته 
نگاه مثبت داشته و دنبال کند.مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی استان بوشهر بیان کرد: قانون گذار در خصوص 
مشاغل سخت و زیان آور بصورت شفاف مشخص کرده 
و کمیته های آن تعیین شده است و اگر کمیته تجدید نظر 
رد کنــد، دیوان عدالت اداری می تواند ورود کند.وی در 
خصوص طرح کالابرگ الکترونیکی گفت: بیش از ۱۹۷ 
هزار از مدجویان تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 
در استان بوشهر مشمول این طرح می شود، در صورتی 
کــه هر یک از این افراد 50 درصد یارانه هر ماه خود را 
به خرید ۱۱ قلم کالابرگ اساسی اختصاص دهند، ۱۲0 
هزار تومان اعتبار به یارانه آنها افزوده می شود.وی ادامه 
داد: اختیاری بودن و محاســبه قیمت کالا بر مبنای نرخ 
سال ۱۴0۱ از مزیت های مهم طرح کالابرگ الکترونیکی 
است.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر 
تصریح کرد: مشمولین این طرح می توانند برای استفاده 
 از این طرح از ۲ هزار فروشــگاه که در ســطح استان 
پیش بینی شده را برای خریدار انتخاب کنند.وی افزود: 

تا پایان سال این طرح ادامه دارد و مشمولین طرح نباید 
دغدغه برای افزایش قیمت کالاهای آن نداشــته باشند.
کشاورزی گفت: دولت برای افرادی که وارد این طرح می 
شود تضمین می دهد بنا به هر دلیلی هر اتفاقی در قیمت 
های ۱۱ قلم کالای اساسی بوجود آمد به همان قیمت سال 
 ۱۴0۱ به آنها محاسبه خواهد شد.وی یادآورشد: براساس 
بررسی های به عمل آمده بیش از ۲۳ هزار مورد تراکنش 
در استان بوشــهر در اجرای طرح کالابرگ الکترونیک 
انجام و خریداری کردند.کشاورزی افزود: اطلاع رسانی 
گسترده در سامانه جست و جوی شغل ضروری است و 
از خبرنگاران انتظار داریم که این سامانه را به افراد جویای 
کار معرفی کنند.مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان بوشهر بیان کرد: باتوجه به اینکه مشکل اصلی و 
 اساســی نبود بانک اطلاعاتی کارجویان در کشور بود، 
عدم برقــراری ارتباط بیــن کارجــو و کارفرمایان و 
کارآفرینان ایجاد شــده بود که با راه اندازی این سامانه 
امیدواریم مشکلات آن رفع شود.وی ادامه داد: در حوزه 
تسهیلات تبصره ۱6 ، یک کار بزرگ و جهادی در سیستم 
بانکی و دســتگاههای اجرایی با ذیل کارگروه اشتغال 
اســتان اتفاق افتاد و توانستیم یک هزار و ۱00 میلیارد 
تومان اعتبــار پرداخت کنیم.وی گفت: با اعتبارات جز 
یک فرایند تبصره ۱6 و ۲ و مشاغل خانگی نزدیک به 
۲ هزار میلیارد تومان در استان بوشهر توزیع شده است.
کشاورزی ادامه داد: در سال گذشته سقف تعهد اشتغال 
در سطح استان بوشهر توسط استانداری به وزارت تعاون 
و کشــور ۲۱ هزار و 6۷۴ نفر بود اما ۳۱ هزار و ۲50 
نفر اشتغال در سامانه رصد توسط دستگاه های اجرایی 
به ثبت رســید.وی یادآور شد: شهرستان گناوه در این 
راستا تعداد ۳ هزار و ۲۲۷ تعهد اشتغال داشت که ۳ هزار 
و ۴6۱ اشــتغال در سامانه به ثبت رسید و ۱0۷ درصد 

محقق شد.

زمینه دریافت تسهیلات برای خبرنگاران استان بوشهر فراهم شد

خبر
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اقتصادی

احتمال معافیت مالیاتی
 کالاهای مرتبط با عفاف و حجاب 

 گروه اقتصادی // مدیرکل دفتر صنایع پوشاک و منسوجات 
وزارت صمت گفت: در صورتی که لایحه عفاف و حجاب در 
مجلس بررســی، تصویب و اجرایی شود ممکن است کالاهای 
مرتبط با عفاف و حجاب از مالیات معاف شوند. محسن گرجی 
با اشــاره به لایحه  حمایت  از خانواده  از طریق  ترویج  فرهنگ  
عفاف  و حجاب ، گفت: در مــاده ۷ این لایحه، اقلام  مرتبط  با 
عفاف  و حجاب  و ملزومات  آن  کالای فرهنگی  عنوان شــده اند 
لــذا در صورتی که این لایحه در مجلس بررســی؛ تصویب و 
اجرایی شــود اقلام مرتبط با عفاف و حجاب و ملزومات آن 
کالای فرهنگی محسوب می شوند و هر قاعده مالیاتی که برای 
کالای فرهنگی حاکم اســت در مورد اقلام عفاف و حجاب نیز 
حاکم می شود. مدیرکل دفتر صنایع پوشاک و منسوجات وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: پارچه چادر مشکی یکی از اقلام 
عفاف و حجاب اســت بنابراین در صورتی که لایحه عفاف و 
حجاب در مجلس به تصویب برسد ممکن است کالاهایی نظیر 
آن از مالیات معاف شــوند.به گزارش فارس، در ماده ۷ لایحه 
حمایت از خانواده از طریــق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب 
آمده اســت : اقلام  مرتبط  با عفــاف  و حجاب  و ملزومات  آن  
کالای فرهنگی  محسوب  می شود و وزارتخانه های امور اقتصادی 
و دارایی ، صنایع  و معادن ، بازرگانی  و فرهنگ  و ارشاد اسلامی  
و سازمان  صدا و سیما موظفند در اعطای مشوق ها، تسهیلات  
و خدمات ، وضع  معافیت ها، تخفیف  های تبلیغاتی ، کاهش  هزینه  
تأمین  مــواد اولیه  تولید، کاهش  هزینه هــای گمرگی  و ایجاد 
فرصت های مناســب  برای عرضه  عمومی  پوشــاک  متناسب  
با »ســبک  زندگی  اســلامی  خانواده محور و فرهنگ  عفاف  و 
حجاب « به عنوان  کالای فرهنگی  تعرفه  گذاری و حمایت  نماید.

احمد راستینه سخنگوی کمیســیون فرهنگی مجلس شورای 
اســلامی با اشاره به موافقت نمایندگان در صحن مجلس برای 
رسیدگی به لایحه عفاف و حجاب طبق اصل ۸5 قانون اساسی 
در کمیسیون مشترک گفت: طبق تصمیم هیأت رئیسه مجلس، 
اعضای کمیســیون مشترک برای رســیدگی به لایحه عفاف و 
حجاب از اعضای کمیســیون های فرهنگی و قضایی مجلس 
انتخاب می شــوند.وی افزود: طبق اصل ۸5 قانون اساسی در 
صورت موافقت اکثریت نماینــدگان در صحن مجلس، لایحه 
یا طرح برای رســیدگی ســریع تر به  جای بررسی در صحن 
در کمیسیون مشترک مورد رســیدگی قرار می گیرد و گزارش 
مصوبات آن به عنوان مصوبه مجلس برای اعلام نظر به شورای 

نگهبان ارسال می شود.

خبر

   گروه اقتصادی // سخنگوی صنف جایگاهداران 
سوخت گفت: از ۱۲ روز پیش با هدف مدیریت 
بهتر توزیع ســوخت و عمل به مصوبه قانونی 
سوخت  کارت  با  سوخت گیری  سقف  مجلس، 

شخصی و کارت اضطراری جایگاه تغییر کرد. 
  رضا نواز با بیان اینکه سال ۱۴0۲ را با دو ابرچالش 
آغاز کردیم، افزایش بالای مصرف و مصوبه مجلس 
در خصوص الزام استفاده از کارت سوخت شخصی، 

این دو چالش بود، اظهار کرد: هرچه جلوتر آمدیم 
اســتفاده مردم از کارت سوخت بیشــتر شد اما با 
افزایــش مصرف نیز مواجه بودیــم. وی افزود: در 
نهایت تصمیم گیران ۱۲ روز اســت که محدودیت 
سقف ســوخت گیری در هر بار را در جایگاه های 
سوخت پیاده سازی کردند، بدین شکل که به چهار 
مــدل  ۱5 لیتر، ۲0 لیتر، ۳0 لیتــر و ۴0 لیتر برای 
کارت آزاد جایگاه ها در هر بار ســوخت گیری در 

کشور مواجه هستیم.سخنگوی صنف جایگاهداران 
ســوخت با بیان اینکه برای کارت های شخصی نیز 
۳0 لیتر، ۴0 لیتر و 60 لیتر را مواجه هســتیم که در 
هر بار مراجعه می توان از آن استفاده کرد، گفت: برای 
خودروهای شخصی زمانی که خودرو یکبار 60 لیتر 
را دریافت می کند، 60 لیتر دوم را بین سه تا هشت 

ساعت زمان لازم دارد تا مجدد بتواند دریافت کند.
  نــواز ادامه داد: اگر فرد از اســتان خارج شــود، 

می تواند بلافاصله سوخت گیری کند و ممانعتی در 
ایــن باره وجود ندارد، در تهران نیز صرفا در کارت 
آزاد جایگاه از 60 لیتر به ۴0 لیتر کاهش پیدا کرده، 
در کارت ســوخت شــخصی، 60 لیتر است اما با 

فاصله های چند ساعته مردم می توانند استفاده کنند.
  وی با بیان اینکه هدف از اجرای این طرح ترغیب 
مردم برای اســتفاده از کارت ســوخت شخصی و 
مدیریت مصرف بوده است، اظهار کرد: ماندن سوخت 

به جای باک های ســوخت در مخازن جایگاه های 
سوخت، موجب تاب آوری می شود تا هیچ شخصی 

در هیچ کجای ایران دچار مشکل نشود.
  ســخنگوی صنف جایگاهداران سوخت با اشاره 
به بازخوردهای دریافت شــده پس از اجرای این 
طرح، گفت: مردم با فاصله زمانی مشکلی نداشتند 
و در خصوص محدودیت ســوخت گیری گاهی در 

استان های مرزی با انتقاداتی مواجه بودیم.

جزئیات سقف سوخت گیری با کارت جايگاه ها اعلام شد

  گروه اقتصادی // رییس ســازمان هواشناســی گفت: 
کشورهایی که زیرساخت های ضعیف تری دارند تبعات 
سنگین تری از تغییر اقلیم را تجربه می کنند و بسیاری از 

کشورهای خاورمیانه در این وضعیت قرار دارند. 
  »سحر تاجبخش« در نشست خبری در محل سازمان هواشناسی 
با اشاره به اهمیت مطالبه گری رسانه ها از مسوولان در دوران تغییر 
اقلیم و اطلاع رسانی شفاف، افزود: مسوولان باید برای مواجهه با 
این شرایط برنامه داشته باشند. وقتی خبرنگاران به عنوان سفیران 
اطلاع رسانی در کشور یا در سطح بین المللی وضعیت گرمایش 
زمین و تغییر اقلیم را برای مردم تشــریح نکنند، این توجه ایجاد 
نمی شود. وی گفت: امروز موضوع تغییر اقلیم در جهان به عنوان 
یک مساله امنیتی مطرح می شود، زیرا این موضوع تبعاتی روی 
حوزه اجتماعی خواهد داشت و به طور مثال در تامین برق، آب و 

انرژی در انواع شرایط جوی مشکلاتی به وجود می آید. 
  رئیس ســازمان هواشناســی کشــور ادامه داد: کشورهایی که 
زیرســاخت های ضعیف تری دارند مثل کشور ما و کشورهای 
خاورمیانه، تبعات سنگین تری از تغییر اقلیم تجربه می کنند. یکی 
از پیامدهای مهم تغییر اقلیم افزایش رخداد پدیده های شدید آب 
و هوایی اســت که دست کم در یکی ۲ سال اخیر زیاد در کشور 

مشــاهده می شود. وی خاطرنشــان کرد: به طور مثال یک موج 
سرما می آید و بخش وسیعی از کشور را فرا می گیرد، یا اینکه در 
تابستان بارش های سنگین رخ می دهد. در سال گذشته بارش های 
تابستان آن قدر در کشور فعال بود که در سابقه عملیاتی مان سراغ 
نداریم. رئیس سازمان هواشناسی کشور به اهمیت داشتن برنامه 
»سازگاری با تغییر اقلیم« اشاره کرد و گفت: باید برای مدیریت 
منابع آبی کشور، برنامه ای سازگار با شرایط آب و هوایی وجود 
داشته باشد.   در این مراسم »احد وظیفه« رئیس مرکز ملی اقلیم 
سازمان هواشناسی کشور گفت: رسانه های دنیا هر روز به موضوع 
تغییر اقلیم و پیامدهای آن می پردازند و در رسانه های خارجی 
نشریه ای نیست که هر روز درباره تغییر اقلیم و اقلیم چیزی نگفته 
باشد.  وی اظهار داشت: موضوع تغییر اقلیم و پیامدهای ناگوار 
آن مثل رخدادهای شــدید آب هوایی غیرقابل انتظار امروزه در 
بســیاری از نقاط مختلف دنیا روی می دهد. کشور ما نیز از این 
قاعده مستثنی نیست و چه بســا که ما بیشتر در معرض اثرات 

ناگوار تغییر اقلیم قرار داریم.
  وظیفه توضیح داد: یکی از دلایل اینکه ایران بیشتر در معرض 
پیامدهای تغییر اقلیم قرار دارد، به ظرفیت اکولوژی کشورمان بر 
می گردد. در واقع میزان بارش ســالیانه ایران حدود یک ســوم 

تا یک چهارم متوسط دنیا اســت و کشور ما در کمربند بیابانی 
 جهان قرار دارد. وی ادامه داد: اکثر مناطق ایران اقلیم خشــک و

 نیمه خشک دارد و فقط نوار ساحلی شمالی کشور در وضعیت 
مطلوب اقلیمی قــرار دارد. این یعنی اینکه ما در معرض تبخیر 
شدید قرار داریم که با توجه به پراکندگی جمعیت، محدودیت های 
ناشی از تغییر اقلیم برای ما محسوس تر از سایر نقاط دنیاست.  
این مسئول اضافه کرد: تغییر اقلیم در امنیت غذایی و تولید سرانه 
غذا در کشــور، بخش آلودگی هوا، توسعه و گسترش بیابان ها و 
رخداد گرد و خاک اثرگذار اســت. اینها پدیده هایی هستند که 
سیر روند اکثر آنها در حال تخریب است. دما در حال افزایش و 

دسترسی به آب درحال کاهش است. 
  وظیفه افزود: همین الان در برخی نواحی نیمه شــرقی کشور با 
تانکر آب رسانی می شود. آنچه ما شاهد آن هستیم محیط زیست 
در حال تخریب بوده و دســت اندازی ها به طبیعت همیشه روند 
افزایشی داشــته اســت. به گزارش ایرنا، وی خاطرنشان کرد: 
با توجه به رســالت شــما و ما، بدیهی ترین کاری که می توانیم 
انجام دهیم، اطلاع رســانی است. البته به منظورمان نگران کردن 
بقیه نیست، بلکه توجه جلب کردن نسبت به پیامدهایی است که 

همواره با آن مواجهه شده و می شویم.

اختلاف وزارت صمت و   جهاد کشاورزی 
منبع شایعات است 

بحران  سازی کاذب در بازار 
گوشت قرمز 

  گروه اقتصادی // وزیر راه گفت: واحد های مســکونی در 
شهرک ها و شهر های جدید با مشارکت انبوه سازان احداث 
می شــود و اکنون یک میلیون و ۵۵۰ هزار واحد مسکونی 

نهضت ملی در حال ساخت است. 
  مهرداد بذرپاش در نشســت هم اندیشی اعضای کانون انبوه سازان 
ضمن تاکید بر اینکه نهضت ملی مســکن یکی از اولویت های اصلی 
وزارتخانه است، گفت: در بخش تولید مسکن برای تسریع و تسهیل در 
ساخت و ساز نیازمند مشارکت بیشتر بخش خصوصی و انبوه سازان 
هستیم که برنامه ریزی شــده تا با روش هایی مناسب حضور بخش 
خصوصی در تولید مسکن در کنار دولت تقویت شود. اوبا اشاره به 
اینکه سیاست دولت قبل در بخش مسکن مبتنی بر ساخت و تولید 
مسکن نبوده است، گفت: تولید مسکن قانون مجلس بوده و با شروع 
به کار دولت سیزدهم به عنوان یکی از سیاست های اصلی دولت در 
نظر گرفته شد و هم زمان برنامه ریزی برای تأمین و تخصیص زمین 
و دیگر مواردی که مرتبط با ســاخت مسکن است در این باره آغاز 
شد. عضو کابینه دولت سیزدهم یکی دیگر از اقدامات وزارت راه و 
شهرســازی را در کنار اجرای قانون جهش تولید مسکن و ساخت 
مسکن برای متقاضیان واقعی آن، ساماندهی بازار اجاره مسکن عنوان 
کرد و توضیح داد: لایحه ســاماندهی بازار اجاره با تلاش های 5 تا 
6 ماهــه مراحل تصویب خــود را می گذراند و در صورت تصویب 
می تواند کمک قابل توجهی در بازار اجاره و ســاماندهی آن داشته 
باشد.بذرپاش گفت: ساخت مسکن نیاز سالانه کشور است و چنانچه 
بخواهیم تقاضای مســکن را پاسخ بدهیم و رشد اقتصادی مسکن و 
تولید ناخالص داخلی را افزایش بدهیم، نیازمند مشارکت بیشتر بخش 
خصوصی و مشــارکت مردمی در رونق دهی به بازار تولید مسکن 

هستیم.
  حذف قیمت زمین برای متقاضیان مسکن نهضت ملی

  وی ادامه داد: نگاه توســعه اقتصادی یکی از اهرم های وزارت راه و 
شهرسازی و اولویت های این وزارتخانه تولید مسکن است. بذرپاش 
افزود: وزارت راه و شهرســازی برای تولید مسکن تلاش کرد تا با 
ابزار های قانونی و وضع مقررات لازم در همکاری با مجلس و سایر 
ارکان دولت تولید مسکن را رونق بدهد. استراتژی وزارتخانه در بخش 

مسکن تأمین زمین و حذف قیمت زمین از ساخت مسکن و افزایش 
تسهیلات مسکن بود.

  کاهش نرخ سود تسهیلات بانکی از ۲۳ به ۱۸ درصد
  وزیر راه و شهرســازی توضیح داد: تشکیل جلسات منظم شورای 
عالی مسکن و حضور رئیس جمهور و سایر دستگاه ها و وزارتخانه های 
مرتبط امکانی را فراهم کرده است تا تولید مسکن در همراهی با سایر 
ارکان دولت تقویت شود. او  رایزنی برای کاهش نرخ سود تسهیلات 
بانکی مســکن از ۲۳ به ۱۸ درصد را بخش دیگری از این تلاش ها 
اعلام کرد و گفت: افزایش میزان تســهیلات ودیعه مسکن، رشد ۳5 
درصدی تسهیلات صنعتی سازی بخشی از تلاش های مجموعه دولت 

برای رونق بخشی به تولید مسکن بوده است.
  بذرپاش با اشــاره به اینکه هم اکنون الحاق زمین در شهر های زیر 
۲5 هزار نفر جمعیت بر عهده شورای مسکن استان است، گفت:  برای 
دادن اختیارات به استان ها برای الحاق زمین به محدوده شهر ها برای 
شهر های زیر ۲00 هزار نفر جمعیت برنامه ریزی شده است.وزیر راه و 
شهرسازی بر اهمیت مکان یابی مناسب برای احداث مسکن تاکید کرد 
و افزود: همانگونه که تولید مسکن حائز اهمیت است اینکه کجا و با 
چه کیفیت بسازیم نیز برای ما در اجرای طرح نهضت ملی مسکن نیز 
دارای اهمیت بوده، بنابراین تلاش خواهیم کرد تا از تجربیات مسکن 
مهر در تولید مسکن بهره لازم را ببریم. او گفت: مسکن از سخت ترین 

و پیچیده ترین موضوعات کشور است که در آن مشارکت مردم دارای 
اهمیت است. هم اکنون تأمین آورده توسط متقاضیان مسکن یکی از 
مشکلات پیش روست که تلاش خواهیم کرد تا مشارکت مردم را در 

این خصوص تقویت کنیم.
  بذرپاش تعدد مراکز تصمیم گیری در تولید مسکن را بخش دیگری 
از مشکلات عنوان کرد  و گفت: از انبوه سازان می خواهیم تا بخشی 
از بار تولید مسکن را برعهده بگیرند و در این میان نفع مردم را درنظر 
داشته باشــند. او توضیح داد: هم اکنون بیش از یک میلیون و 550 
هزار واحد مسکونی نهضت ملی در حال ساخت است که در مراحل 
مختلف قرار دارند؛ بنابراین در کنار برنامه ریزی و سیاستگذاری، کار 
ساخت و نظارت بر ساخت و ساز نیز دنبال شده و دولت در این بخش 

تمامی اهتمام خویش را به کار بسته است.
  وزیر راه و شهرسازی از موافقت خود برای تشکیل کارگروه تولید 
مسکن با انبوه ســازان خبر داد و افزود: در برنامه است تا زمین در 
اختیار انبوه سازان برای تولید مسکن قرار بگیرد و انبوه سازان بخشی 

از تولید مسکن را برای نهضت ملی عهده دار شوند.
  به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ بذرپاش با اشاره به اینکه تولید 
یک میلیون واحد مسکونی در مشارکت بخش خصوصی و انبوه سازان 
انتظاری است که دولت و وزارت راه و شهرسازی از بخش خصوصی 
دارد، گفت: در برنامه است تا تولید مسکن در شهرک ها و شهر های 

ساخت یک میلیون و ۵۵۰ هزار واحد نهضت ملی مسکن در کشور 

تخلیه ۴۱ هزار تن روغن 
در بندر شهیدرجایی 

گروه اقتصادی // معاون امور بندری و اقتصادی 
اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان از آغاز 
تخلیه بیش از ۴۱ هزار تن روغن خوراکی در 

بندر شهیدرجایی خبرداد. 
به گزارش خبرنگار دریا، »منصور خرمشــکوه« با 
اشاره به پهلودهی یک فروند کشتی کالای اساسی در 
اسکله ۲۱ بندر شهید رجایی افزود: این کشتی حامل 
بیش از ۴۱ هزار و ۹00 تن روغن خوراکی اســت. 
وی پیش بینی کــرد؛ کار تخلیه این محموله کالای 
اساســی تا 6 روز آینده به اتمام برسد.  معاون امور 
بندری و اقتصادی بنادر هرمزگان   ادامه داد: در هفته 
جاری  یک فروند کشتی  دیگر با ظرفیت ۴۱ هزار 
تنی روغن خوراکی در بندر شهید رجایی پهلودهی 
خواهد شد.گفتنی اســت؛ از ابتدای سال جاری تا 
نیمه مردادماه امسال، ۱5 فروند شناور حامل حدود 
۸00 هزار تن کالای اساسی در بندر شهید رجایی 
پهلودهی شــده که از این میزان، بیش ترین کالاها 

مربوط به 5۴۴ هزار و ۸۹ تن گندم بوده است.

   گروه اقتصادی // عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی گفت: از تمام ظرفیت ناوگان هوایی 
و زمینی برای تسهیل سفر زائران اربعین حسینی 
استفاده خواهد شد و زائران حسینی بلیت خود 
را از سایت شرکت های هواپیمایی با نرخ مصوب 

خریداری کنند.  
  رحمــت الله فیروزی پوربادی با اشــاره به اقدامات 
صورت گرفته برای تسهیل تردد زائران در ایام اربعین 
حســینی بیان کرد: کمیســیون عمــران در این زمینه 
جلســه ای برگزار کرده اســت. بر اساس گزارش های 
ارائه شده، بنا شد تا از همه ظرفیت ناوگان هوایی برای 
ایام اربعین استفاده شود. قیمتی که سازمان هواپیمایی 
کشــوری و وزارت راه و شهرسازی برای بلیت تعیین 

کرده، ۸ میلیون تومان است.
  وی اظهار کرد: قرار بر این شــده از ظرفیت حمل و 
نقل زمینی، خودرو و هواپیما در این ایام استفاده شود تا 
مشکلی برای تردد زائران حسینی ایجاد نشود. سازمان 
اتوبوسرانی نیز قیمت رفت و برگشت بلیت را اعلام کرده 
است. معاون وزیر راه و مسئولان اجرایی نیز در نشست 
کمیسیون بودند. تاکید مجلس و به ویژه کمیسیون عمران 
مجلس بر این است که رفاه حال زائران اربعین حسینی 

مهیا گردد. 
  به گزارش همشــهری آنلاین، نماینده مردم نطنز در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: تدابیر لازم اندیشیده 
شده تا زائران اربعین حسینی بدون مشکل خاصی در 
این مراسم شرکت کنند. هم شرکت های هواپیمایی پای 
کار آمده و هم از ظرفیت حمل و نقل زمینی اســتفاده 
خواهد شــد. زائران اربعین حسینی می توانند مستقیما 
بلیت هواپیما را از خود سایت شرکت های هواپیمایی 

با نرخ مصوب خریداری کنند.

قیمت بلیت رفت و برگشت 
هواپیما در ایام اربعین 

رییس سازمان هواشناسی هشدار داد

تبعات سنگینِ تغییر اقلیم در انتظار کشورهای بدون زیرساخت

  گروه اقتصادی // ارز ۲۸هزار و  ۵۰۰  تومانی گوشت قرمز حذف شد. این 
خبری بود که اغلب رسانه ها به آن پرداختند و برخی رسانه های خارجی 
از افزایش تورم کالاهای اساسی سخن گفتند. از این رو خبرنگار جام جم 

پیگیر این موضوع شد تا از چند و چون ماجرا باخبر شود. 
 براساس اطلاعات کسب شده، وزارت صمت در تاریخ سوم و دهم مرداد، کد تعرفه 
واردات انواع گوشت قرمز و چای را از تالار اول به تالار دوم سامانه نیما منتقل 
کرده که بر این اساس، ارز تخصیصی به واردات این دو گروه کالایی از قیمت ۲۸ 
هزار و 500 تومان به نرخ توافقی )تا حدود ۴۳هزار تومان( افزایش پیدا خواهد 
کرد. در نگاه اول، گوشت از تالار اول به تالار دوم رسیده و این پیام را دارد که این 
کالا دیگر ارز ترجیحی ۲۸ هزار و 500 تومانی دریافت نمی کند. هنوز خبر رسمی 
در این باره نیامده بود که برخی رسانه های مخالف کشور از تورم کالاهای اساسی 
و همچنین شوک جدید سفره خانوار سخن گفتند. استناد آنها هم به نامه  سازمان 
توسعه تجارت بود. نرگس باقری زمردی، مدیرکل دفتر صادرات و واردات سازمان 
توســعه تجارت، طی نامه ای به دفتر فناوری این سازمان اعلام کرده که پیرو نامه 
معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی مبنی بر تغییر محل ارز واردات 
انواع گوشت قرمز از گروه کالایی ۲۱ )ارز از محل تالار اول( به گروه کالایی ۲۲ 

)ارز از محل تالار دوم(، اقدامات لازم انجام شود. 
 تکذیب خبر

  پس از کش و قوس فراوان علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی 
در تنظیم بازار این موضوع را در صفحه شخصی خود تکذیب کرد. برای بررسی 
بیشتر با وی تماس گرفتیم که در این باره توضیح داد: ارز ۲۸ هزار و 500 تومانی 
برای گندم، جو، کنجاله ســویا، ذرت، روغن و دانه های روغنی تخصیص می یابد 
اما در مورد بازار گوشــت و مرغ، وضعیت کمی متفاوت است و به دلیل توسعه 
تولید، برای واردات ســهمیه ارزی داریم. وی افزود: در طول سال زمانی که بازار 
با کمبود گوشت و مرغ مواجه می شــود، اجازه واردات داریم و از زمانی که ارز 
۴۲00 تومانی حذف شد، قدرت خرید به دلیل افزایش هزینه نگهداری دام برای 
دامداران کاهش یافت و بحران گوشت از همان زمان به وجود آمد. از این رو دولت 
ارزی را برای واردات به منظور تنظیم بازار درنظر گرفت و ما هم اولویت را برای 
واردات گوشــت گرم گوساله و گوسفند گذاشتیم. پیمان پاک با بیان این که بانک 
مرکزی حجم تخصیص ارز خود را در این زمینه افزایش داد، تاکید کرد: واردات 
گوشت منجمد هم تا چندی پیش ارز ۲۸ هزار و 500 تومانی دریافت می کرد اما 
با تصمیمی که با اعضای بخش خصوصی گرفتیم، نتیجه بر آن شد که گوشت برای 
مصارف صنعتی، مانند رستوران و کارخانه های سوسیس و کالباس از گروه کالایی 
ارز ترجیحی خارج و به تالار دوم منتقل شــود. این اتفاق یک ماه پیش افتاده و 
مشخص نیست نامه ای که از سوی وزارت صمت منتشرشده، چرا جزئیات در آن 
ذکر نشده اســت. به گفته وی، از زمانی که این گروه کالایی تغییر کرد، تقاضای 
گوشت گرم که قبلا توسط رستوران ها و کارخانه های سوسیس و کالباس بالا بود، 
کاهش یافته و گوشت اکنون از کیلویی ۳50 هزار تومان به ۲۹0 هزار تومان در 

بازار رسیده است که پیش بینی می شود به ۲50 هزار تومان نیز برسد. 



گوشت ماهي و میگو  
حاوي چربي های مفید، پروتئین مرغوب و ویتامین هاي گوناگون است
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سال بیست و دوم شماره  4234

در امتداد تاریکی

  هشــت سال قبل در حالی از همســرم طلاق گرفتم که 
روزهای وحشــتناکی را پشت ســر گذاشتم و تا سر حد 
مرگ پیش رفتم چرا که شوهرم مردی معتاد بود و هنگامی 
که دچار توهم های ناشی از استعمال مواد مخدر صنعتی 
می شد مرا تا سر حد مرگ کتک می زد و آخرین بار نیز با 

آب جوش همه پیکرم را سوزاند و ...
  زن ۴۲ ساله که برای پیگیری پرونده دخترش وارد مرکز انتظامی 
شده بود با بیان این که می ترسم سرنوشت تلخ من برای دخترم نیز 
تکرار شود، درباره سرگذشت خود به مشاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری گفت: زمانی که ۱۸ ســال بیشتر نداشتم به عقد جوانی 
 درآمدم که در یکی از ســازمان های دولتی استخدام شده بود. 
به همیــن دلیل هم، اعضای خانواده ام بــه این ازدواج رضایت 
دادند و این گونه زندگی مشــترک من و »غلامرضا« در حالی 
آغاز شــد که من خیلی به ادامه تحصیل علاقه مند بودم. او هم 
وقتی علاقه مرا دید با ادامه تحصیلاتم موافقت کرد و بدین ترتیب 
من تا مقطع کارشناســی ارشد درس خواندم و در حوزه ادبیات 
کودک و نوجوان به فردی صاحب نظر تبدیل شــدم، اما زندگی 
من متاسفانه در مسیر سراشیبی و سقوط قرار گرفت چرا که فقط 
۲ سال بعد از آغاز زندگی مشترک، متوجه اعتیاد شوهرم به مواد 
مخدر سنتی شــدم، با وجود این نمی خواستم طلاق بگیرم و به 
دنبال سرنوشت خودم بروم. آن زمان همین دختر بزرگم را باردار 
بودم و به امید این که روزی »غلامرضا« مسیر درست زندگی را 
پیدا می کند، همچنان سختی ها ومشکلات را تحمل کردم تا این که 
فهمیدم هرچه درز لباس های فرم همسرم را می دوزم باز هم این 
درزها باز می شوند. طولی نکشید که اوضاع مالی همسرم به طور 
ناگهانی رو به بهبود گذاشــت. حالا دیگر در مدت دو سال خانه 
و خودرو خرید و گوشــی تلفنش را هم از نوع گران قیمت تهیه 
کرد. اگر چه »غلامرضا« روزهای شادی را می گذراند ،اما این 
تغییر ناگهانی در زندگی مرا آزار می داد و نمی دانســتم این همه 
پول چگونه به حساب بانکی او واریز می شود. خلاصه وقتی با 
حساسیت موضوع را دنبال کردم تازه فهمیدم که شوهرم در میان 
درز لباس های فرمش، مواد مخدر جاسازی می کند و آن ها را 
به داخل سازمانی انتقال می دهد که در آن جا کار می کند و سپس 
مواد مخدر را به دیگر  افراد می فروشد. از سوی دیگر هم چون او 
با لباس های فرم تردد می کرد نگهبانان آن سازمان، او را بازرسی 
بدنی نمی کردند به همین دلیل هم طی چند سال وضعیت اقتصادی 
شوهرم تغییر کرد. با همه این اوصاف، طولی نکشید که آه و ناله 
خانواده های افرادی که شوهرم به آن ها مواد مخدر می فروخت، 
دامن او را گرفت و خودش به مصرف مواد مخدر صنعتی از نوع 
شیشه و کریستال روی آورد. او زمانی که پس از استعمال شیشه 
دچار توهم می شــد به سوی من حمله می کرد و مرا زیر مشت 
و لگد می گرفت. این درحالی بود که من صاحب ۳ فرزند شــده 
بودم و به خاطر آینده آن ها این رفتارهای خطرناک را هم تحمل 
می کــردم تا این که روزی او در همــان حالت توهم، کتری آب 
جوش را روی پیکرم ریخت و من از شدت درد و سوزش بیهوش 
شدم. وقتی چشمانم را در بیمارستان گشودم که اعضای خانواده ام 
به خاطر نجات من از مرگ، دست به دعا برداشته بودند. خلاصه 
دیگر نتوانستم به این زندگی تلخ ادامه بدهم و بلافاصله تقاضای 
طلاق دادم. اکنون ۸ ســال از ماجرای طلاقم می گذرد و من با 
نویسندگی و کارشناسی در حوزه کودک و نوجوان، موفق شدم 
فرزندانــم را زیر بال و پر خودم بگیرم و آن ها را بزرگ کنم، اما 
دختر ۲0 ساله ام که پس از آشنایی خیابانی با پسر همسایه، تن 
به ازدواجی احساسی و عاطفی داد، حالا در مسیر سرنوشت تلخ 
من قرار گرفته است و نامزدش با دختران دیگر ارتباط خیابانی 

دارد. به همین دلیل به مرکز مشاوره آمده ام تا مرا یاری کنید.

سرنوشت تلخ!

معاون سازمان اورژانس کشور اعلام کرد

آخرين وضعیت مصدومان حادثه شاهچراغ)ع(

حوادث جهان

جدال مار و شاهین روی دست زن کشاورز
  سقوط مار روی دســت زن کشاورز و حمله شاهین برای 
شکار مار، این زن را تا یک قدمی مرگ کشاند. »پگی جونز« 
که یک کشاورز تگزاسی است در مزرعه اش حوالی هیوستون 
در حال چمن زنی بود که ناگهان یک مار از آسمان پایین افتاد 
و دور دستش حلقه شد. در همین هنگام یک شاهین نیز ناگهان 
از بالا به ســمت دست او شیرجه زد و در حالی که جونز سعی 
داشت مار را از خود دور کند، مجبور شد با شاهین نیز بجنگد.
جونز گفت:»مار خیلی محکم به دور دستم حلقه زده بود و من 
دست هایم را در هوا تکان می دادم، سپس شاهین بارها با پنجه 
به بازوی من حمله کرد و من فقط فریاد می کشــیدم. شاهین 
حداقل چهار بار به ســمتم آمد تا اینکه بالاخره توانست مار 
را بگیرد و پرواز کند.« جونز گفت: شــوهرش پس از شنیدن 
صــدای جیغ او به کمکش آمــد و وی را به اورژانس برد. این 
 زن معتقد است خیلی شانس آورده که از این ماجرا جان سالم 

به در برده است.
مرگ ۶ افغانستانی در واژگونی قایق مهاجران

 6 تبعه افغانستانی در قایقی حامل حدود 60 مهاجر که سعی 
داشــتند با عبور از کانال مانش به بریتانیا بروند، جان باختند. 
از ســوی دیگر 5 تــا ۱0 نفر دیگر همچنان ناپدید هســتند. 
فیلیپ ساباتیر، معاون دادستان بولون سورمر گفت: 6 نفر جان 
باختند که همه آنها مردان افغانســتانی حدود ۳0 ساله بودند.
وی افزود: اغلب مســافران قایق افغانســتانی بودند و تعدادی 
ســودانی نیز در این قایق حضور داشتند.وی تصریح کرد: در 
مجموع ۴۹ نفر نجات پیدا کردند که ۳6 نفر فرانســوی بودند 
و ۱۳ نفر از سوی گارد ساحلی بریتانیا نجات یافتند.دادستانی 
 فرانسه اعلام کرد: این حادثه در آب های سواحل شمالی فرانسه 

روی داده است.
4 کشته در انفجار خانه ای در پنسیلوانیا

  انفجار خانه ای مســکونی در پنســیلوانیا چهار کشته، سه 
مجروح و یک ناپدید داشــت. مقامات پنسیلوانیا اعلام کردند: 
در پی انفجار در منطقه پلام بورو ایالت پنســیلوانیا چهار نفر 
کشــته و سه نفر دیگر مجروح شدند و یک نفر همچنان ناپدید 
است. به گزارش پایگاه های خبری، چندین خانه در این منطقه 
با پنجره های منفجر شده در اثر انفجار، آسیب دیدند.آمی داونز، 
سخنگوی منطقه گفت: دو خانه دیگر در آتش سوختند و یکی 
از خانه های درگیر در این انفجار کاملًا با خاک یکســان شد. 

علت انفجار در دست بررسی است.

  گروه حوادث// معاون سازمان اورژانس 
کشور به تشریح آخرین وضعیت عمومی 
مطهر  حرم  تروریستی  حادثه  مصدومان 

شاهچراغ)ع( پرداخت. 
  بابــک یکتاپرســت بیان کــرد: ۱0 نفر در 
حادثه تروریستی حرم شاهچراغ)ع( مصدوم 
شده اند که توســط همکاران اورژانس به آنها 
خدمت رسانی شده است. وی ادامه داد: دو نفر 

از مصدومــان به دلیل برخورد گلوله مجروح 
نشده اند بلکه یکی به دلیل ترس ناشی از حادثه 
و دیگری به دلیل ازدحام جمعیت دچار آسیب 
شدند.معاون ســازمان اورژانس کشور اضافه 
کرد: حال عمومی این دو مصدوم در شــرایط 
نرمال قرار داشته و در محل حادثه به صورت 

سرپایی مداوا شدند.
به گفته یکتاپرست، ۸ نفر از مصدومان به دلیل 

برخورد گلوله دچار مجروحیت شدند که یکی 
از مصدومــان در همان لحظات اولیه به دلیل 
شــدت جراحت وارده جان خــود را پس از 
انتقال به بیمارســتان از دست داد. وی با بیان 
اینکه حال ســه نفر از ۷ مصدوم دیگر وخیم 
است، عنوان کرد: دو مصدوم به دلیل برخورد 
گلوله با ناحیه قفسه سینه و شکم در اتاق عمل 
تحت جراحی قرار دارند و یک مصدوم به دلیل 

برخورد گلوله با صورت در حالت کما به سر 
می برد و لوله گذاری تنفسی انجام شده است.

به گزارش ایسنا، معاون ســازمان اورژانس 
کشــور هم چنین اسامی مجروحانی که اکنون 
در بیمارستان بســتری هستند را غلامعباس 
عباسی، محمدحســین زارع، عیسی قدرتی، 
محمد جهانگیری، امیــن زارع، مریم دادی و 

اسماعیل مقدس اعلام کرد.

 

  گروه حوادث// رییس پلیس امنیت عمومی اســتان 
هرمزگان از اجرای طرح ضربتی ارتقاء امنیت اجتماعی و 
دستگیری ۲۱ اخلال گر نظم عمومی در استان خبر داد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا، مهدی بشــارتی رییس پلیس 
امنیت عمومی هرمزگان بیان داشــت: در راســتای طرح 
ارتقاء امنیت اجتماعی و امنیت ذهنی و عینی شــهروندان و 
ایجاد امنیــت پایدار در محلات، طرح ضربتی ارتقاء امنیت 
اجتماعی با هدف برخورد مخلان نظم عمومی، مجرمین و 
متهمان تحت تعقیب و فراری در قالب طرح محله محور به 
مدت ۷۲ ساعت در سطح استان اجرا شد. وی افزود: در این 

طــرح در چند عملیات ضربتی و چداگانه مجموعا ۲۱ نفر 
از مخلان نظم عمومی و اراذل و اوباش که برای شهروندان 
ایجاد مزاحمت می کردند دستگیر ودر بازرسی از منازل و 
مخفیگاههای آنان تعدادی سلاح سرد از نوع چاقو کشف و 
ضبط شد.  این مسئول انتظامی استان با بیان این که در این 
طرح از تعداد 5۲ نفر از اقشــار آسیب زا نیز جهت عدم بزه 
تعهدات لازم اخذ شد، اظهار داشت: متهمان دستگیر شده با 

تشکیل پرونده به دستگاه قضایی معرفی شدند.
  سرهنگ بشارتی از عموم شهروندان خواست در صورت 
مشــاهده و برخورد با هرگونه موارد سوء امنیتی مراتب را 

در اسرع وقت از طریق تلفن ۱۱0 به پلیس اطلاع دهند تا 
نســبت به شناسایی و دستگیری مجرمان و پاکسازی محل 

اقدام شود.
  رییس پلیس امنیت عمومی اســتان هرمزگان خاطرنشان 
کــرد: برابر ماده 6۱۷ قانون مجازات اســلامی، هرکس به 
 وسیله چاقو یا هرنوع سلاح دیگر تظاهر یا قدرت نمایی کند 
و یا آن را وسیله مزاحمت اشخاص یا اخاذی یا تهدید قرار 
دهد یا با کســی گلاویز شــود، در صورتی که از مصادیق 
محارب نباشد به حبس از 6 ماه تا ۲ سال و ۷۴ ضربه شلاق 

محکوم می شود.

دستگیری 21 اخلالگر نظم عمومی در هرمزگان

  گروه حوادث//  فرمانده کل انتظامی کشور در مرز 
چذابه گفت: شــتاب زدگی در رسیدن به نقطه صفر 
مرزی، لازم نیســت و پیش بینی شده است زائران 
در ایستگاه های مختلف استراحت کنند تا بتوانند با 

آرامش خاطر برای سفر اربعین آماده شوند. 
  سردار احمدرضا رادان در حاشیه بازدید از مرز چذابه در 
جمع خبرنگاران گفت: خوشبختانه امروز توفیق حاصل شد 
تا در مرز چذابه و محل عبور زائران اباعبدالله الحسین)ع( 

حضور پیدا کنیم و از نزدیک پیشرفت کارها را ببینیم.
  وی ادامه داد: پیشــرفتی که در مجموعــه کارها برای 
آماده سازی مسیری توام با آرامش و آسایش و ایمن بودن 
برای مردم انجام شده به همت همه دوستان در استانداری، 
شهرداری، ادارات خدماتی و همچنین مرزبانی و فرمانده 

انتظامی استان خوزستان انجام شده است.
  فرمانده کل انتظامی کشور گفت: خوشبختانه در این مرز 
هم تعداد گیت های تردد زوار چند برابر شده یعنی سرعت 
خدمت رسانی برای خروج و ورود چند برابر شده است و 

امیدواریم بتواند رضایت زوار و مردم عزیز را فراهم کند.
 وی ادامــه داد: خبر خوبی در رابطه بــا گذرنامه عادی 

اینکه  آن  و  داریم 
دو ســال تمدید شده است یعنی گذرنامه هایی که در سال 
۱۴00 تاریخش به اتمام رســیده است، تمدید می شوند.

وی افزود: در مجموع می توان گفت در هر دو مرز شلمچه 
و چذابه همه مجموعه ها تلاش می کنند تا بتوانند خادمان 
خوبی برای زوار باشند. به گزارش ایسنا، سردار رادان در 
پایان توصیه کرد: شــتاب زدگی در رسیدن به نقطه صفر 
مرزی زیاد لازم نیســت و پیش بینی شده است زائران در 
ایســتگاه های مختلف استراحت کنند تا بتوانند با آرامش 

خاطر برای سفر اربعین آماده شوند.

باند تهیه و توزیع مواد مخدرتوصیه های رادان به زائران در پیاده روی اربعین
 در کیش متلاشی شد

  گروه حوادث // فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی 
کیش گفت:  طی عملیاتی باند سوداگران مرگ در کیش 
متلاشی و ۱۴ کیلوگرم انواع موادمخدر از آنان کشف شد. 
  سرهنگ »علی اصغر جمالی« با اعلام این خبر اظهار کرد: 
اعضاء یک باند که به صورت گسترده در امر تهیه و توزیع مواد 
مخدردر ســطح گسترده فعالیت داشتند شناسایی و تحرکات 
آن ها تحت کنترل قرار گرفت که مشخص گردید، اعضای باند 
قصد انتقال یک محموله مواد مخدر از یکی از بنادر همجوار 
به جزیره کیش را دارند. وی افزود: مامورین پلیس مبارزه با 
مواد مخدر این فرماندهی پس از هماهنگی و اخذ مجوزهای 
قضایی با همکاری ناوگروه پایگاه دریابانی، سه نفر از اعضای 
این باند را دســتگیر و ۱۴ کیلوگرم انواع مواد مخدر را کشف 
کرد. فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش اضافه کرد: 
متهمان پس از تشکیل پرونده به مراجع قضایی معرفی شدند. 

  به گــزارش ایرنا، وی با تاکید بر اینکه پلیس در برخورد با 
عوامل تهیه و توزیع مواد مخدر حساسیت ویژه ای دارد، بیان 
کرد: اعتیاد آفت اجتماع و زمینه ساز تباهی جوانان است که 

مقابله با آن نیازمند عزم ملی است.

 گروه حوادث// فرمانده انتظامی استان هرمزگان از کشف 
۲۵7 کیلو و 9۰۰ گرم مواد مخدر در محموله کانتینر یکی از 

گمرکات استان خبر داد.  
 به گزارش خبرنگار دریا؛ سردار »علی اکبر جاویدان«، درخصوص 
جزئیات این کشف گفت:در پي دریافت گزارشي از عوامل یکی از 
گمرکات استان مبني بر مشکوک بودن محموله دودستگاه کانتینر 
۲0 فوت ارسالی به دو کشور خارجی بررسي موضوع در دستور 
کار پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قرار گرفت. وی افزود: پس از 
هماهنگی های لازم و کسب دستور قضایی، برای بررسی دقیق تر در 
حضور نماینده گمرک محموله دودستگاه کانتینر ۲0 فوت ارسالی به 
دو کشور خارجی بازگشایی و مقدار ۱50کیلو و ۹00 گرم تریاک 
و ۱0۷ کیلو گرم حشیش که به طرز ماهرانه ای در جداره آبگرمکن 

و دیگ های صنعتی جاسازی شده بود، کشف شد.   
  ســردار  جاویدان در پایان با اشــاره به ارسال پرونده به مرجع 
قضایی و پیگیری جهت دســتگیری متهمین بیان داشــت  پلیس 
دربرخورد با ســوداگران مرگ از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد 

و به آنان اجازه اقدامات خلاف قانون را نمی دهد.

لو رفتن جاساز مواد مخدر 
در آبگرمکن و دیگ های صنعتی  

کوتاه از حوادث

اطلاعیه مناقصه عمومی یک مرحله ای
بنیاد مســکن انقلاب اسلامی اســتان هرمزگان درنظر دارد عملیات تهیه و اجرای بتن مگر  و فونداسیون و اسکلت بتنی 
 پــروژه 312 واحــدی از طرح نهضت ملی بندرخمیر شهرســتان بندرخمیر را از طریق برگــزاری مناقصه به پیمانکاران 
واجد شرایط واگذار نماید. داوطلبان شــرکت در مناقصه می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه ستاد به آدرس 
www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 1- آدرس دستگاه مناقصه گذار: بندرعباس، میدان فرودگاه، اداره کل بنیاد مسکن 

هرمزگان، امورقراردادها تلفن 2-33670580 داخلی 233 
2-  دستگاه نظارت : حوزه معاونت مسکن شهری بنیاد مسکن هرمزگان – داخلی 214

3- نوع تضمین شرکت درمناقصه : الف ( ضمانت نامه بانکی   
ب( فیش واریزی به حساب با شماره بانکی 420210000162 بانک مسکن شعبه مرکزی بندرعباس  به نام بنیاد مسکن 

استان هرمزگان.  4- مبلغ برآورد اولیه و تضمین شرکت درمناقصه : به شرح جدول ذیل.
5- تاریخ دریافت اسناد مناقصه : از تاریخ 1402/05/22 لغایت 1402/05/28

6-  آخرین مهلت تسلیم پیشنهادات : تا ساعت پایان وقت اداری روز سه شنبه تاریخ 1402/06/07
7-  محل تحویل پاکت پیشنهادات : بندرعباس، میدان فرودگاه، ساختمان اداره کل بنیاد مسکن، طبقه همکف، دبیرخانه. 

8-  تاریخ و ساعت و مکان بازگشایی پاکت ها : ساعت 9 صبح  روز  چهارشنبه  تاریخ 1402/06/08 در محل سالن جلسات 
بنیاد مسکن هرمزگان.

9-  رعایت قانون حداکثر استفاده از توان فنی و مهندسی کشور الزامی است.
10-  بنیاد مسکن در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات رسیده مختار می باشد.

11-  هزینه درج آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد.
12- حد نصاب تعداد شرکت کنندگان در مناقصه 1 نفر می باشد.

13-  ارائه کد بورس و شماره شبا با تایید بانک مربوطه الزامی است.
14- سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

15- شرایط اصلی شرکت کنندگان : 1-15- داشتن گواهینامه صلاحیت ایمنی از وزارت کار و امور اجتماعی 
2-15- داشتن حداقل رتبه ابنیه و گواهینامه صلاحیت پیمانکاری معتبر جهت انجام کامل موضوع مناقصه

3-15- شرکت پیمانکاران صاحب صلاحیت در مناقصه و ارزیابی کیفی به شرط داشتن ظرفیت آزاد  ) تعدادی و ریالی( در 
رشته مربوطه و نیز معتبر بودن اسم شرکت در پایگاه http://sajar.mporg.ir  مجاز می باشد. 
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رديف

1

نام پروژه
تهیه و اجرای بتن مگر و فونداسیون و اسکلت بتنی  

پروژه 312 واحد از طرح نهضت ملی مسکن شهر بندرخمیر
 شهرستان بندرخمیر

سپرده شركت  در مناقصه )ريال(

38/986/012/000

مبلغ اولیه برآورد )ريال(

1/299/533/722/503

نوع اعتبار
نقد )آورده متقاضیان

 + تسهیلات(

محل اعتبار

طرح نهضت ملی مسکن

شهرستان محل اجرا

بندرخمیر

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی
 استان هرمزگان

  گروه حوادث//  پرونده های سقوط مرگبار دختر دو 
و نیم ساله و پسر ۸ ســاله اهوازی به چاه با معرفی 
مقصران و صدور کیفرخواســت برای رسیدگی به 

دادگاه کیفری ارسال شد.
  صادق جعفری چگنی دادســتان عمومی و انقلاب مرکز 
خوزســتان در تشــریح این دو پرونده گفت: در پرونده 
دختربچه دو و نیم ساله که اول اردیبهشت امسال به دلیل 
سقوط به چاه فاضلاب جان باخت، شرکت آب و فاضلاب 
خوزستان، شــرکت سازه سازان کارون و شهرداری منطقه 
یک اهواز از ســوی این دادســرا به صورت مشترک و با 
درصد تقصیر متفاوت، مقصر شــناخته شدند. وی افزود: 
همچنیــن در خصوص فوت پســر ۸ ســاله ای که دهم 
فروردین امسال به علت سقوط در سپتیک فاضلاب اجرای 
پروژه حوضچه ایستگاه پمپاژ در پارک شهدا واقع در کوی 
مدرس اهواز اتفاق افتاد، پیش از این کیفرخواست صادر 
شــده بود که هر ۲ پرونده برای رسیدگی و صدور رأی به 

دادگاه ارسال شد.
ماجرای مرگ هولناک میثم و شیرین کوچولو چه 

بود؟
  در نخستین حادثه که ۱0 فروردین امسال رخ داد، پسر ۸ 
ساله ای به نام میثم برای بازی به پارک شهدای کوی مدرس 
اهواز رفته بود. او با دیدن دوســتانش که همانجا مشغول 
بازی بودند، جلو رفت تا به آنها ملحق شــود اما ناگهان 
پایش ســر خورد و داخل چاهی که کنار پارک مربوط به 
پروژه آبفا بوده و نه حفاظی داشته و نه تابلوی هشداری، 
سقوط کرد. ســاعتی بعد وقتی پدر و مادرش از غیبت او 
نگران شده بودند، به پارک رفتند و به جست وجو پرداختند 
تا اینکه با دیدن لنگه کفش میثم کنار چاه متوجه ســقوط 
وی شــدند و موضوع را به آتش نشانی و اورژانس خبر 
دادند اما پس از بیرون کشــیدن پسر بچه مرگ وی تأیید 
شد.محمدرضا قنواتی مدیر منطقه ۸ شهرداری اهواز همان 
موقع درباره ماجرای سقوط این کودک در سپتیک فاضلاب 

که برای اجرای پروژه حوضچه ایســتگاه پمپاژ در پارک 
شــهدا واقع در کوی مدرس ایجاد شده بود، گفت: شرکت 
آبفا نکات ایمنی را هنگام اجرای کار رعایت نکرده و منجر 
به این حادثه شــده اســت. پس از این اتفاق نیز دادستان 
عمومی استان وارد عمل شد و دستور بازداشت مدیرعامل 
آبفا و یکی از مدیران شرکت پیمانکار پروژه را صادر کرد.

دومین حادثه
  نیمه شب اول اردیبهشت امسال نیز دختر دو و نیم ساله ای 
به نام شــیرین در کوی مدنیان اهواز هنگام پیاده شدن از 
خودروی پدرش به درون چاه فاضلاب که عمق آن چهار 
متر بود، ســقوط کرد و جان باخت. جسد این کودک در 
عملیاتی نفســگیر از درون چاه بیرون کشیده شد. به گفته 
کارشناسان در کنار منهول شــیاری به فاصله ۱5 تا ۲0 
سانتیمتر وجود داشت که برای قطع و وصل کردن فاضلاب 
شــهری از آن استفاده می کردند که این دختر بچه از همان 

شیار به داخل فاضلاب سقوط کرده بود.

مقصران مرگ                                پای میز محاکمه

مفقودی نوبت دوم
پروانه مسئول فنی شماره 24/311 
مرکز درمان سوء مصرف مواد نیما 

به شماره پروانه بهره برداری 24/273
 به نام دکتر زهرا غلامحسینی زاده طبسی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

ن سند مالکيت   2 کودک اهوازی  آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای جاسم امامدادی به استناد دو فقره استشهادیه محلی 
درخصوص پلاک 9251 فرعــی از 3- اصلی بخش دو بندرعباس 
)واقع در گلشــهر شــمالی ( مدعی شده اســت که سند مالکیت 
ششدانگ یک دستگاه آپارتمان که به نام وی ثبت و سند مالکیت به 
شماره سریال 772118 سری ب /95 به نام ایشان  صادر گردیده و 

برابر سند رهنی 71507-1396/6/16 دفتر 33 بندرعباس در رهن بانک مسکن می باشد به علت 
جابجایی مفقود گردیده و نامبرده تقاضاي صدور اسناد مالکیت المثني نموده است. لذا باستناد 
ماده 120 آئین نامه اصلاحي و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله 
نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود می باشد بایستی از تاریخ انتشار 
آگهي ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ 
نماید. بدیهی اســت پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول 
اعتراض و عدم ارائه سند نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد شد. 

1402/208/م/الف    تاریخ انتشار: 1402/05/24
صادق شریفی شمیلی

 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سه شنبه 24 مرداد 1402

28 محرم 1445

سال بیست و دوم شماره  4234

شهرستان

   گــروه شهرســتان// باهــدف ارتقای 
ظرفیت های گردشــگری شــهر جاسک، 
نشستی با حضور محمد محسنی مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان و سعید عباسیان شهردار جاسک 

برگزار شد. 
   محمد محســنی مدیرکل میــراث فرهنگی 
هرمزگان در این نشست با اشاره به ظرفیت های 

طبیعی و تاریخی شهر جاسک و همچنین حضور 
صنایــع و بنادر در این منطقــه گفت: باوجود 
ظرفیت های ساحلی،  و پتانسیل ها جاسک را 
به یک منطقه کاملًا گردشگری تبدیل کرده است. 
  مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی هرمزگان افزود: وجود خورهای 
خلاصی و تک بنی در جاسک زمینه استفاده از 
هیدرو توریسم یا گردشگری آبی را فراهم کرده 

که باید از این ظرفیت ها استفاده شود.  وی با اشاره 
به این که جاســک با داشتن سواحل بکر و قرار 
گرفتن در منطقه مکران یکی از برخوردارترین 
شهر استان برای توسعه گردشگری دریایی است، 
افزود: برای توسعه گردشگری دریایی و تالابی 
بهترین نقطه فراوانی آبزیان است که باید به آن 
توجه شود.  محسنی ادامه داد: به صورت میدانی 
با محوریت شهرداری جاســک، ظرفیت ها و 

مزیت های جاسک احصا می شود و این اداره کل 
آمادگی این را دارد که برای توسعه شهر جاسک 

همکاری لازم را انجام دهد.  
  به گزارش فارس، مدیــرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی هرمزگان تأکید کرد: 
در راســتای منویات مقام معظم رهبری و شعار 
سال »مهار تورم و رشد تولید« به ارتقای کیفیت 

خدمات گردشگری در جاسک کمک می کنیم.

به ارتقای کیفیت خدمات گردشگری در جاسک کمک می شود 

رئیس شورای شهر جاسک:
مشکلات شهر را شفاف سازی خواهیم کرد

  عبدالمجید مرادی گروه شهرستان// بمناسبت روز خبرنگار 
یوسف مرادیان رئیس شورای شــهر جاسک از خبرنگاران 
شهرســتان تجلیل کرد. به گزارش خبرنگار دریا؛ در مراسم 
تجلیل از خبرنگاران، رئیس شــورای شهرجاســک ضمن  
تبریــک روز خبرنگار خدمت خبرنگاران شهرســتان گفت: 
خبرنگاران قشــر زحمت کش جامعه هستند که در انعکاس 
اخبار زحمات زیادی متحمل می شــوند خبرنــگاران زبان 
گویای مردم هستند،رســاندن مشکلات و مسائل  شهرستان 
به گوش مســئولین استانی و کشوری بدون وجود شما میسر 
نمی شــود. یوســف مرادیان افزود:  خیلی از زیر ساخت ها 
در حوزه های مختلف وجود ندارد و فقط نام توســعه مکران 
را یدک می کشــیم، از استاندار محترم در خواست داریم نگاه 
ویژه ای به شهرســتان جاسک داشته باشــند، خدمات و زیر 
سازی شهری در شهرستان وجود ندارد و انجام نشده و  جهت 
اجرای  طرح های عمرانی و این شهرســتان بودجه نداریم و  
نیاز به اعتبارات کلان کشوری و استانی داریم، شما خبرنگاران 
میتوانید ما را در جهت شناســایی مشکلات شهرستان کمک 
کنید. یوسف مرادیان رئیس شورای شهر جاسک در پایان بیان 
داشت:  جلسات و نشست های متعددی با اعضای شورا برگزار 
کردیــم و مقرر گردید  که خدمت خبرنگاران بصورت ماهانه 
مشکلات و مسائل شهرستان را در جهت آگاهی مردم شفاف 
سازی کنیم.لازم بذکر است: رئیس شورای شهر جاسک بهمراه 
 خبرنگاران با حضور در گلزار  شــهداء با آرمان های شهداء 

تجدید میثاق کردند.
رییس سازمان مدیریت بحران:
کیش مقاومت قابل قبولی 

در برابر زلزله دارد 
 گروه شهرســتان//  معاون وزیر و رییس سازمان مدیریت 
بحران کشــور گفت: ارزیابی ها از »کیش« حاکی از آن است 
کــه این جزیره پایداری قابل قبولی از لحاظ ســازه در برابر 
حوادثی همچون زلزله دارد. »محمدحســن نامی« با اشاره به 
زلزله های رخ داده در جنوب کشــور طی سال گذشته، اظهار 
کرد: مقاومت »کیش« در برابر زلزله های ۶ ریشتری نشان داد 
که به ایمنی و استحکام این جزیره توجه ویژه ای شده است.وی 
ادامه داد: در شــرایطی که حتی وقوع زلزله های پنج ریشتری 
در کشور می تواند خسارات قابل توجهی به بار آورد، مقاومت 
ســازه های کیش در برابر زلزله  ۶ ریشتری نشان داد که این 
جزیره یک جامعه نمونه پایدار است. رییس سازمان مدیریت 
بحران کشــور با بیان اینکه جزیره »کیش« در بحث توجه به 
اســتحکام ســازه ها باید الگویی برای سایر مناطق در کشور 
باشــد، اضافه کرد: آموزش مردم در افزایش پایداری جامعه 
به هنگام بحران ضروری است و جزیره کیش نشان داد که به 
این پایداری دســت یافته است. وی با اشاره به اینکه در ۲۲۰ 
سال گذشته فقط ۱۲ زلزله بالای هفت ریشتر در ایران رخ داده 
اســت، گفت: اگر بتوان مقاومت سازه های کشور را تا هشت 
ریشــتر ارتقاء داد، دیگر زلزله در ایران به عنوان یک تهدید 
مطرح نخواهد بود. »نامی« مشــارکت مردم در بحث ایمنی 
ســاختمان ها را ضروری دانست و اظهار کرد:  بدون احساس 
مسئولیت مردم در برابر ایمنی ساختمان ها، رسیدن به این مهم 
ممکن نیست. به گزارش ایرنا، رییس سازمان مدیریت بحران 
 کشور خواستار توجه ویژه به مقاوم سازی سازه های راهبردی

 جزیره کیش شد. 

خبر

گروه شهرستان// مدیر امور زیربنایی سازمان منطقه آزاد 
کیش با اشــاره به نامه شورای امنیت ملی در رابطه با توزیع 
شبکه آب و برق در این جزیره گفت:  در سال ۱۴۰۰ مقرر شد 
تا شبکه احداث و توزیع آب و برق کیش کاملا باید در اختیار 

سازمان منطقه آزاد باشد.
 »منصور ملانوری« طی نشستی با اصحاب رسانه اظهار کرد:  هیچ 
مجوزی برای توسعه یا ایجاد شبکه توزیع برق در کیش به بخش 
خصوصی ارائه نخواهد شد. وی ادامه داد: از ۲ شرکت خصوصی 
فعــال در حوزه تولید و توزیع آب و برق در جزیره درخواســت 
می کنیم که نســبت مواردی که به آنان مربوط نمی شود یا از حوزه 
فعالیت آنان خارج اســت،  اظهار نظــر نکنند.مدیر امور زیربنایی 
سازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به فعالیت ۲ شرکت »آب و برق« 
و »ماهتاب« در شــمال و جنوب جزیره، بیان کرد:  ظرفیت تولید 
عملی شرکت  »آب و برق« ۱۷۵ مگاوات و شرکت »ماهتاب« نیز 
۴۸ مگاوات است که در افق ترسیم شده، شرکت آب برق قابلیت 
ارتقاء به ۴۰۰ مگاوات و شرکت ماهتاب نیز ارتقاء به ۱۰۰ مگاوات 
دارد. وی واگذاری شرکت »آب و برق« کیش به بخش خصوصی 
در ســال ۱۳۸۹ را یک اتفاق تلخ عنوان کرد و افزود: ۵۱ درصد 
از سهم وزارت نیرو در سال ۱۳۸۹ به بخش خصوصی واگذار شد 
که اقدامی کارشناسی نبود؛  حتی سازمان منطقه آزاد کیش نیز مدتی 
برای واگذاری ســهام ۴۹ درصدی خود تحت فشار بود که در این 

راستا مقاومت و سهم خود را در این شرکت حفظ کرد.
  »ملانوری« ادامه داد: در تلاش برای واگذاری شرکت آب و برق 
کیش به بخش دولتی هســتیم. وی با بیان اینکه اخرین واحد راه 
اندازی شده در نیروگاه شمال یا همان شرکت »آب و برق« کیش 
مربوط به سال ۱۳۹۵ است،  اضافه کرد: قرار بر این بود تا پنج واحد 
۴.۵ مگاواتی با یک توربین گازی ۳۰ مگاواتی توسط این شرکت 
راه اندازی شود که متاسفانه محقق نشد؛ راه اندازی این نیروگاه ها 
می توانست مشکل تامین برق کیش را برای امسال به طور کلی رفع 
کند. مدیر امور زیربنایی سازمان منطقه آزاد کیش همچنین در رابطه 

نیروگاه جنوب یا شرکت »ماهتاب« این جزیره گفت: این شرکت 
بارها اعلام کرده حبس تولید دارد؛ اما متاســفانه در جلسه رسمی 
اعــلام کرد که فقط توانایی تبادل برق ۱۵ مگاواتی دارد. وی ادامه 
داد: البته حتی یک سوم این ۱۵ مگاوات اعلامی نیز در بازه زمانی 
تعیین شده به طور کامل تزریق نشده است؛  حال سوال این است،  
اگر این شــرکت حبس تولید دارد، چرا به شبکه برای تبادل برق 

تزریق نشد؟
  »ملانوری« در پاســخ به سوال خبرنگار مبنی بر اینکه »شرکت 
ماهتاب اعلام کرده که فقط در صورت تقاضای رســمی نسبت به 
تبادل برق اقدامی می کند« گفت: مگر می شود در یک جلسه رسمی 
و طبق صورت جلسه، وقتی مقرر شود تا ۱۵ مگاوات تبادل برق از 
شرکت جنوب به شمال برای جلوگیری از قطعی در پیک مصرفی 

انجام شود، آن را رسمی ندانست و به آن تمکین نکرد؟
  وی در رابطه با اظهار نظر شرکت »ماهتاب« پیرامون شبکه خطی 
توزیع ۱۳۲، بیان کرد: این شــبکه اصلا ربطی به شرکت ماهتاب 
ندارد که در رابطه با آن اظهار نظر کرده است؛ شبکه توزیع باید در 
اختیار حاکمیت باشد و بخش خصوصی نباید سعی در دخالت کند.
مدیر امور زیربنایی سازمان منطقه آزاد کیش همچنین اظهار کرد:  
طبــق طرح جامع، به دنبال اتصال شــبکه توزیع برق در کیش به 
شبکه سراسری هستیم.وی در ادامه افزود: تا سال ۱۴۰۶ باید ۱۲۰ 

مگاوات به ظرفیت تولید برق در جزیره کیش اضافه شود.
  »ملانوری« با تاکید بر اینکه مدیرعامل جدید سازمان منطقه آزاد 
کیش حساسیت قابل توجهی نسبت به حل مشکلات مربوط به آب 
و برق کیش دارد، گفت: با تلاش های شبانه روزی، برق هیچ یک 
از واحدهای مسکونی جزیره کیش تا به این لحظه بر اثر بالا رفتن 
پیک مصرفی قطع نشده و در همین راستا تمامی تلاش خود را برای 

فارغ آمدن به مشکلات موجود به کار خواهیم برد.
  به گزارش ایرنا، کشــمکش های شرکت شمال و جنوب جزیره 
کیش و انتشــار آن در فضای مجازی، چالش هایی را برای افکار 

عمومی در پی داشته است.

مجوزی برای ایجاد شبکه توزیع برق در کیش
 به بخش خصوصی داده نخواهد شد

آگهی مزایده  
ششــدانگ یکواحد آپارتمان قطعه 6 تفکیکی واحد شمال غربی به مساحت هشتاد و دو متر و پنج 
دسیمتر مربع ) 82/05 متر مربع( دارای پلاک ثبتی شماره 8 فرعی از 1882 اصلی مفروز و مجزا شده 
از 1883 فرعی از اصلی مذکور ) هشــت فرعی از یکهزار و هشتصد و هشتاد و دو اصلی( واقع در 
بخش یک بندر عباس استان هرمزگان با قدرالسهم از عرصه و سایر مشاعات و مشترکات طبق قانون 
تملک آپارتمان ها و آیین نامه اجرایی آن، واقع در طبقه دوم به نشانی : بندر عباس بلوار امام خمینی 
بعد از خیابان شهید بهشتی شمال مجتمع تجاری رویال 2- ساختمان شش طبقه نما آجر - طبقه دوم 

واحد شمال غربی به نام : محمد عربلوئیان فرزند: نظامعلی ثبت و سند مالکیت صادر گردیده است و محدود به حدود زیر 
است : شمالا: بطول 5.80متر پنجره و دیوار و نرده بالکن است بفضای کوچه شرقا: اول بطول 5.70 متر دوم بطول 50 متر سوم 
که شمالی است بطول یک متر چهارم بطول 2.50 متر که قسمت اول و چهارم دیواریست اشتراکی باقطعه 5 تفکیکی و قسمت 
دوم و سوم دیواریست به داکت مشاعی جنوبا: اول بطول یک متر دوم که شرقی است بطول 2.40 متر سوم بطول 1.10 متر هر 
سه قسمت درب و دیواریست به راه پله مشاعی چهارم بطول 2 متر دیواریست به داکت مشاعی پنجم که غربی است بطول 
80 متر پنجم بطول 3.60 متر هر دو قسمت دیواریست اشتراکی باقطعه 8 تفکیکی غربا اول بطول 9 متر دوم که به صورت 
پخ است بطول 2.80 متر هر دو قسمت پنجره و دیوار و نرده بالکن است بفضای کوچه که به موجب سند نکاحیه شماره : 
5409 ، تاریخ سند : 1361/04/10 ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره 2 شهر بندر عباس شهرستان بندرعباس 
استان هرمزگان منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره 8600102 علیه محمد عربلوئیان گردیده است بنا 
به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و گزارش کارشناس رسمی دادگستری ملک مورد نظر عبارت است از عرصه 
و اعیان یکدستگاه آپارتمان مسکونی، واحد شمال غربی، واقع در طبقه دوم به مساحت 82/05 متر مربع به شماره 8 فرعی 
از 1882- اصلی قطعه شش تفکیکی مفروز و مجزا شده از 1883 فرعی از اصلی مذکور بخش یک بندرعباس با قدرالسهم 
از عرصه و سایر مشاعات و مشترکات طبق قانون تملک آپارتمانها و آیین نامه اجرایی آن دارای یک جلد سند مالکیت به 
شماره دفترچه مالکیت 6111168 سری )الف( سال 83 که سند مالکیت بنام آقای محمد عربلوئیان در مورخه 1385/04/10 
صادر شده است. مشخصات ساختمانی ملک: واحد مورد نظر یک باب آپارتمان دو خوابه بوده و کاربری آن مسکونی میباشد 
که در یک مجتمع با اسکلت فلزی و سقف تیرچه بلوک با نمای آجر سفال واقع گردیده است پوشش کف واحد سرامیک 
بوده و دیوارها سفیدکاری و رنگ و سقف ابزار گچی شده کابینت گالوانیزه با درب چوبی میباشد. همچنین واحد دارای یک 
انشعاب برق 25 آمپر سه فاز و یک انشعاب آب مشاع میباشد. درب ورودی ضد سرقت و پنجره مجتمع آلومینیومی بوده و 
مجتمع دارای یکدستگاه آسانسور میباشد. با توجه به مطالب بیان شده و وضعیت و موقعیت محل ملک و بررسی انجام شده و 
تحقیقات محلی، کیفیت و قدمت ساخت، ارزش کارشناسی ملک مذکور جمعا به مبلغ 17/500/000/000 ریال )هفده میلیارد 
و پانصد میلیون ریال( برآورد و و اعلام میگردد. پلاک فوق الذکر با رعایت تشریفات قانونی از طریق مزایده در روز یکشنبه 
مورخ 1402/06/05 از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر در اداره اجرای اسناد بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد شرکت 
در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به 
حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ 
فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب  صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد به موجب یک 
فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس جلسه مزایده در همان ساعت و 
مکان تشکیل خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب برق گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک 
و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم 
از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت 

هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد. 1402/233 م/الف
تاریخ انتشار: 1402/05/24

معاون اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس 
مریم زارعی نیا

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 حصر وراثت 
احتراما به استحضار می رساند خواهان وحیده احمدی تنها فرزند گرگعلی با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند 
شــادروان حســن ابراهیمی فرزند محمد  به تاریخ 1401/6/27 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از : 

1- وحیده احمدی تنها فرزند گرگعلی متولد 1369/10/1 به ش ش 4570027562 همسر مرحوم 
2- محمد ابراهیمی فرزند حسن متولد 1391/3/8 به ش ش 4700172428 فرزند مرحوم

3- مهدی ابراهیمی فرزند حسن متولد 1397/12/21 به ش ش 4700247411 فرزند مرحوم
4- مریم ابراهیمی فرزند حسن متولد 1393/9/17 به ش ش 4700198966 فرزند مرحوم 

 5- کنیز خضری فرزند محمد متولد 1337/7/1 به ش ش 281 مادر مرحوم 
6- محمد ابراهیمی فرزند عبدالله متولد 1316/12/6 به ش ش 8 پدر مرحوم و دیگر وراثی ندارد.  

 لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

حامد کامران -    شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  گروه شهرستان// مدیرعامل آبفای 
هرمزگان گفت: آب شیرین کن ۱۴ 
هزار متر مکعبی تــا یکماه آینده 
وارد مدار می شــود و امید داریم 
کمبود آب روستاهای بخش مرکزی 

سیریک رفع شود. 
  عبدالحمید حمزه پور مدیر کل آبفای 
اســتان هرمزگان اظهار کرد: تا دو هفته 
دیگر طرح آبشــیرین کن باسعیدو در 
غرب جزیره قشــم وارد مدار می شود. 
وی همچنین درباره آبشیرین کن سیریک 
نیز عنوان کرد: این آب شــیرین کن ۱۴ 
هزار متر مکعبی تا یکمــاه آینده وارد 
مدار می شــود و امید داریم کمبود آب 
روستاهای بخش مرکزی سیریک مرتفع 
شود.   به گزارش فارس، مدیر کل آبفای 
اســتان در پاســخ به این سوال که چرا 
زیرساخت های شبکه آبرسانی فرسوده 
بندرعباس نوسازی نشده پاسخ داد : آبفا 
فقط در اجرای طرح های آبرسانی بودجه 
دریافت می کند و برای خدمات رسانی و 
نوسازی باید درآمدزایی کند با این وجود 

برخی از ادارات مهم و یگان های نظامی 
از پرداخــت آب بها خودداری می کنند 

و همین امر ســبب کمبود درآمد در امر 
نوسازی شده است.

مدیرعامل آبفای هرمزگان : 

آبشیرین کن 14 هزار متر مکعبی 
تا یکماه دیگر وارد مدار می شود 

  الناز مطهری نژاد گروه شهرســتان// مدیر امور شهری 
و روستایی ســازمان منطقه آزاد قشــم از آغاز پروژه 
 نوســازی و بازســازی تابلو معابر و اماکن شــهر قشم 

خبر داد.
 به گزارش خبرنگار دریا، شریف شریفی نژاد با اشاره به لزوم 
نوسازی تابلوهای آسیب دیده باهدف بهبود وضعیت شناسایی 
معابر، کوچه ها و دسترسی آسان تر شــهروندان و گردشگران 

گفت: بازسازی ۱۶ تابلوی معرف معابر و اماکن شهر قشم در 
دستور کار قرار گرفته است. وی افزود: از این تعداد، تاکنون ۸ 

تابلو فرسوده نوسازی شده و طرح ساماندهی ادامه دارد.
   مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم در پایان 
خاطرنشــان کرد: تابلوهای شناسایی معابر، یکی از مهم ترین 
ابزارها برای پیدا کردن نشانی محله ها و دیگر اجزای شهر است 

و لازم است خوانا و دارای مشخصات واضح باشد.

مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم خبر داد

آغاز نوسازی و بازسازی تابلو معابر و اماکن قشم
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردين :
امروز ســر مســائل کوچک و بی اهمیت ناراحت 
می شــوید و با دیگران بحث می کنیــد. اگر چه این 
ناراحتی ها کوتاه است اما تاثیرات عمیقی بر دیگران 
می گذارد، پس بهتر است که رفتارهایتان را کنترل کنید. به فکر یک 
تغییر بزرگ یا هیجانی در زندگی تان هســتید. می توانید این تغییر 
را در رابطــه عاطفی تان ایجاد کنیــد. خودتان و نظراتتان را جدی 
بگیرید. لزومی ندارد با شــرایط متفاوت شما نیز تغییر کنید، مطمئن 

باشید دوستانتان شما را به همین صورتی که هستید دوست دارند. 
  ارديبهشت :

امروز بــا روزهای دیگر کمی فــرق دارد، از این رو که 
شرایط باب میل شما پیش نخواهد رفت. به عنوان مثال 
ارتباط برقرار کردن با دیگران برایتان سخت می شود یا این که نمی توانید 
منظورتــان را به خوبی به دیگران منتقل کنید. اگر چه دیگران تغییرات 
رفتاری شما را درک نمی کنند اما این موضوع برای شما آزاردهنده است 
اما صبور باشــید زیرا دوام زیادی ندارد. اگر می خواهید به رفتارتان در 

مورد شریک زندگی تان تغییراتی بدهید، امروز بهترین زمان است.
  خرداد :

روز خوبی را در پیش دارید. خوش بینی در شــما موج 
می زند و همین موضوع می تواند موفقیت های زیادی را 
به خصوص در محیط کار برایتان رقم بزند. در حال حاضر 
فرصت های زیادی پیش رویتان است اما اگر بخواهید که بهترین اش را 
انتخاب کنید، باید قدم اول را محکم بر دارید. اگر موضوعی را از شریک 
زندگی تان پنهان کرده اید و احســاس گناه می کنید، همین امروز آن 
را اعتراف کنید. در مورد مســائل عاطفی فرصتی بدست می آید تا به 
شخصی که علاقمند هســتید نزدیک تر شوید این فرصت را از دست 

ندهید، این روزها شما به حمایت روحی احتیاج دارید. 
  تیر :

اگر چه روزهای ســختی را پشت ســر گذاشته اید اما 
امروز انرژی دوباره را به دست خواهید آورد و نسبت به 
زندگی امیدوارتر خواهید بود. در مورد مسائل مالی دچار شک و تردید 
هســتید اما نگران نباشید زیرا به زودی پولی به دست تان می رسد که 
مشکلاتتان را حل خواهد کرد. به جای این که تمرکزتان را بر جزییات 
زندگی بگذارید، به مسائل مهم تر بیندیشید. رابطه عاطفی نیز یکی از 
آنهاست که هر چه زودتر باید در مورد آن یک تصمیم جدی بگیرید. 

  مرداد :
مسیری را در پیش گرفته اید اما در میانه های راه ناگهان 
نظرتان عوض می شود و راه دیگری را انتخاب می کنید. 
اگر چه تغییر ناگهانی دشــواری های خاص خــود را دارد اما گاهی 
ریسک کردن بهترین راه است. این روزها به رابطه عاطفی خود پایبند 
نیســتید. بهتر است که با خودتان روراست باشید و به نتیجه ای واحد 
برسید، در غیر این صورت تمام فرصت هایتان را از دست خواهید داد. 
عشق و محبت را در کانون خانواده پیدا کنید. به حرف طرف مقابل تان 
گوش کنید و با هم تصمیم بگیرید. برای حل مشکل کاری تان با یک 
دوست صحبت کنید و از او کمک بگیرید. او راه یا شخصی را می شناسد 

که به حل مشکلتان کمک می کند.
 شهريور :

زندگی خصوصی شــما در حال تغییر اســت که دلیل 
آن هم تغییر رفتار شماســت. این روزها کمی عصبی و 
کم حوصله به نظر می رســید اما دلیلی ندارد که ناراحتی تان را ســر 
شریک زندگی تان خالی کنید. بنابراین قبل از نشان دادن هر عملی از 
خود، خوب فکر کنید. فردی از اطرافیان تان موجب آزار شما می شود، 
سعی کنید مدتی از او دور بمانید تا حساسیت تان کمتر شود. امروز سعی 
کنید عکس العملی نسبت به رفتارهای آزاردهنده دیگران نشان ندهید تا 

در این نبرد، برنده باشید. 
 مهر :

شاید ترجیح دهید روزهای اول این هفته زیاد به خودتان 
ســخت نگیرید و کم کم پیش بروید تا موتورتان گرم 
شوید، اما مزاحمت های کوچکی ممکن است به وجود بیایند که شما 
را وادار خواهند کرد خودتان را تکان دهید. آرامش و ســکون گاهی 
خیلی خوشــایند است، اما هیچ رشدی را برای شما به همراه نخواهد 
داشت. سعی کنید از بالا به دیگران نگاه نکنید و قربانی غرور بیش از 
حد خود نشوید. داشتن کمی تواضع به شما کمک خواهد کرد پیشرفت 

بیشتری داشته باشید. 

 آبان :
امروز اتفاقی برایتان می افتد که می فهمید همیشــه آنچه 
اکثریت به شما نشان می دهند، صحت ندارد. شما همیشه 
به دیگران تکیه می کردید اما از این پس می دانید که خودتان بیش از 
همه به صلاح کارتان آگاهید. اخیرا موضوعی اعصاب شما را بهم ریخته 
است اما امروز حرفی می شنوید که کمی آرام تر خواهید شد. سعی کنید 
که به جای فرار از این شرایط آن را هضم کنید، در غیر این صورت در 
آینده ای نه چندان دور بار دیگر این مشکلات به سراغ تان خواهد آمد. 

 آذر :
مهم ترین چیــزی که امروز از جانــب دیگران دریافت 
خواهید کرد یک بازخورد صادقانه از احساسات تان است. 
لزومی ندارد که امروز روی چیز خاصی تمرکز کنید یا بخواهید شــرایط 
زندگی تان را تغییر دهید. در عوض سعی کنید راهی پیدا کنید تا بتوانید با 
همین اعمال عادی روزانه دیگران را تحت تأثیر قرار دهید. نگرانی های تان 
را با نزدیکان تان در میان بگذارید، زیرا آن ها کسانی هستند که به شما 

کمک خواهند کرد تا در نهایت به تصمیم درست برسید.
 دی :

سیاره ی کلیدی شــما ـ زحل ـ با ونوس که یکی از 
ویژگی های آن لذت طلبی است درهم می آمیزد و این 
پیوند موجب می شــود تا عشق و علاقه ای را که دنبال آن هستید به 
سراغ تان بیابد. البته علاقه ی چندانی به لذت ها و خوش گذرانی های 
زودگذر ندارید. از آن جایی که ونوس نماد همه ی چیزهای با ارزش 
است، اکنون زمان آن است که از این فرصت بیش ترین بهره را ببرید. 

   بهمن :
امروز یک تعادل غیرمعمول انرژی به چشم می خورد: 
بین رسیدن به خواسته های تان و لذت بردن از شیرینی 
لحظــات. ونوس ـ الهه ی لذت ـ و زحــل ـ الهه ی محدودیت ها ـ 
در ســازگاری کامل اند و فرصت های چشم گیری را برای تان رقم 
می زنند. می توانید از این فرصت استفاده کنید، اما نباید به هنگام وارد 
شــدن به ماجراهای جدید موضع فعلی خود را از دســت دهید. این 

فرصت استثنایی کلیدی است به سوی فرصت های جدید.
  اسفند : 

امروز ممکن اســت خواسته های شــخصی خود را به 
خاطر منفعت گروهی دیگر قربانی کنید. اما اگر بخواهید 
نقش شــهید و قربانی شونده را بازی کنید چیزی عوض نخواهد شد. 
ســعی کنید در عین همدردی با دیگــران به منافع خودتان هم توجه 
کنید. توجه به منافع دیگران نباید مانع راه شــما شــود. سعی کنید تا 
در این رفتارتــان در زندگی تعادل ایجاد کنید، در این صورت هرگز 
 احساس تهی بودن نخواهید کرد و در عوض انرژی مثبت تان همه را 

دربرخواهد گرفت.
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طالع بینی
  گروه ســلامت // معاون بهداشــت 
وزارت بهداشــت بــا اشــاره بــه 
رصد دقیــق بیماری ها در کشــور، 
گفــت: زیرســویه EG.۵.۱ کرونای 
شناســایی  ایران  در  هنوز   امُیکرون 

نشده است. 
  دکتر حسین فرشیدی گفت: از زمان اوج 
شیوع کرونا تاکنون واحد رصد بیماری های 
وزارت بهداشــت به صورت کاملا فعال 
تمام بیماری هایی که ممکن اســت بروز 

آنها مشکلاتی برای کشور ایجاد کند مانند 
کرونا، تب دنگی و... را بررســی و رصد 
می کند. وی افــزود: در خصوص بیماری 
کرونا نیز در فواصل مشــخص از موارد 
مشــکوک و محتمل که با علائم متفاوت 

از کرونا هــم مراجعه می کنند نمونه گیری 
انجام می شــود تا کنترل دقیــق بیماری 
انجام شــود و هنوز ســوش جدید کرونا 
زیرشاخه های  از   5.۱.EG زیرســویه   (
 سویه امیکرون کرونا( در کشور شناسایی

 نشده است.
 فرشیدی بیان کرد: مستند سازمان بهداشت 
جهانی بــرای اعلام بروز ســویه جدید 
کرونا نیز گزارشــات کشورهای مختلف 
است. در مورد ســویه جدید کرونا طبق 

اعلام مراجع رســمی می دانیم که امکان 
انتقال آن نسبت به سویه های قبلی بسیار 
بیشــتر است، ولی علائم مشــابه با کرونا 
دارد هرچنــد که با علائــم کرونای اولیه 
بسیار متفاوت است. البته چون اکثر افراد 

 واکسن تزریق کرده اند تا حدی نسبت به آن
 ایمنی دارند.

  معاون وزیر بهداشت، تاکید کرد: سازمان 
بهداشــت جهانی اعلام کــرده که کرونا 
از وضعیــت اضطراری خارج شــده اما 
این موضوع بــه معنای از بین رفتن کامل 
کرونا نیست. نه تنها در کشور ما بلکه در 
کشــورهای دیگر هم روزانه برخی به این 

بیماری مبتلا می شوند.

  گروه ســلامت // عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری ابن سینا با 
اشاره به اینکه دوران بارداری دورانی شیرین و رویایی برای خانم های 

باردار است درعین حال به تشریح عوارض این دوران پرداخت. 
  دکتر معصومه بختیاری درباره عوارض شایع بارداری، گفت: در دوران بارداری 
ممکن است برخی عوارض و مشــکلات بروز پیدا کنند که اغلب با درمان های 
ســاده خانگی و دارویی برطرف می شوند. یکی از شایع ترین شکایات خانم های 
باردار تهوع و استفراغ است که معمولاً بین اولین و دومین قاعدگی فراموش  شده 
آغاز می شود. یعنی این حالت بین هفته 6 تا ۸ بارداری شروع می شود و معمولًا 
تا هفته ۱۴ تا ۱6 بارداری با شــدت متغیــر ادامه پیدا می  کند.وی افزود: اگرچه 
تهوع و استفراغ در بارداری معمولاً صبح ها شدیدتر است و به همین دلیل بیماری 
صبحگاهی نام گرفته اســت، اما ممکن است در سراسر روز وجود داشته باشد. 
حدود سه چهارم خانم های باردار دچار عارضه تهوع و استفراغ می شوند که تا 50 
درصد موارد تا هفته ۱۴ و تا ۹0 درصد موارد تا هفته ۲۲ بارداری برطرف می شود.
  او درباره درمان تهوع و اســتفراغ بــارداری، توضیح داد: درمان های معمول به 
ندرت باعث بهبود کامل این عارضه می شــوند و فقط تا حدی علائم را کاهش 
می دهند. یکی از اقداماتی که می تواند بسیار کمک کننده باشد، تقسیم مواد غذایی 
دریافتی در وعده های بیشتر با حجم کمتر است. در واقع، اگر خانم باردار به جای 
سه وعده اصلی سنگین، در چند وعده با حجم کم غذا بخورد در کنترل این عارضه 
بسیار مؤثر است.وی افزود: همچنین مصرف گیاه زنجبیل یا داروهای گیاهی بر 
پایه زنجبیل، ویتامین ب6 و داروهای ضد تهوع و استفراغ با تجویز پزشک، در 
مواردی که تهوع و استفراغ طولانی و شدید وجود دارد، می تواند تا حدی به بهبود 
این عارضه کمک کند. البته، در مواردی تهوع و اســتفراغ آنقدر شــدید است که 
باعث کاهش آب بدن و اختلالات الکترولیت ناشی از گرسنگی بدن می شود که 
می تواند با خطرات جدی همراه باشد. در چنین مواردی خانم باردار باید بستری 
و سرم درمانی شود.عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری ابن سینا با اشاره به 
دیگر عوارض شایع بارداری، بیان کرد: عارضه شایع دیگر سوزش سر دل است 
که اغلب خانم های باردار از آن شــکایت دارند. این عارضه در اثر بازگشــت یا 
رفلاکس محتویات معده به قسمت تحتانی مری ایجاد می شود. یکی از دلایل آن 
می تواند شل شدن اسفنکتر تحتانی مری در اثر تغییرات هورمونی باشد. همچنین، 
جابه جایی رو به بالا و فشرده شدن معده به دلیل بزرگ شدن رحم، بویژه در نیمه 
دوم بارداری می تواند باعث بروز این عارضه شود. این عارضه در بیشتر خانم ها 
خفیف است و با رعایت مواردی مثل صاف دراز کشیدن یا کاهش حجم و افزایش 

وعده های غذایی و در نهایت، مصرف داروهای آنتی اسید برطرف می شود.
این متخصص زنان عارضه هرزه خواری یا پیکا را به  عنوان یکی دیگر از عوارض 
گوارشی بارداری برشمرد و اظهار کرد: پیکا یا هرزه خواری اشتیاق خانم باردار 
برای خوردن مواد غذایی و گاه مواد غیرغذایی عجیب و غریب، مثل یخ، نشاسته 
و خاک است که شیوع آن حدود ۳0 درصد برآورد شده است. برخی معتقدند که 
این عارضه ناشی از فقر شدید آهن است اما در مواردی این عارضه در خانم هایی 
که دچار کمبود آهن نبودند هم دیده شــده است و حتی در مواردی مصرف این 
مواد غذایی غیرعادی بوده که باعث بروز فقر آهن شده است. همچنین، در مواردی 
ممکن است خانم باردار دچار ترشح بیش از حد بزاق با پتیالیسم شود. دلیل این 
عارضه روشن نیست اما به نظر می رسد ممکن است ناشی از تحریک غدد بزاقی، 
به ویژه در اثر خوردن موادی مثل نشاســته باشد.وی در ادامه به شیوع سردرد و 
کمردرد در خانم های باردار اشاره کرد و توضیح داد: سردردهای معمولی در دوران 
بارداری تقریباً همه گیر اســت، اما در 5 درصد موارد ممکن است خانم باردار 
شروع جدید ســردرد یا نوع جدیدی از سردرد را تجربه کنند. این سردردها 
معمولا به استامینوفن ساده جواب می دهند اما اگر شدید و مداوم بود خانم باردار 

باید برای بررسی های تخصصی به متخصص مغز و اعصاب ارجاع داده شود.
  او تاکید کرد: همچنین ۷0 درصد خانم های باردار ممکن است به کمردرد دچار 
شــوند که اغلب خفیف است و به  دنبال کشش شدید، خم شدن، بلند کردن اشیاء 

یا راه رفتن زیاد رخ دهد. ملاحظاتی نظیر خم کردن زانوها موقع بلندکردن اجسام 
به جای خم کردن کمر، حمایت کمر با بالش هنگام نشســتن، پرهیز از پوشیدن 
کفش های پاشنه بلند و نامناسب می تواند تا حدی این دردها را تسکین دهد.وی 
افزود: شکایات مرتبط با کمردرد با پیشــرفت بارداری و بزرگ تر شدن جنین، 
افزایش می یابد. چاقی، سابقه کمردرد و افزایش وزن بیش از حد مجاز در دوران 
بــارداری می تواند به این عارضه دامن بزند. گفتنی اســت گاهی این کمردردها 
می تواند تا چند سال پس از بارداری هم ادامه پیدا کند. یکی از نکات مهم درباره 
این عارضه  این اســت که تا زمانی که معاینه کامل ارتوپدیک انجام نشده است 

نمی توان کمردردهای شدید را ناشی از بارداری دانست.
بختیاری ادامه داد: کمردردهای شدید در دوران بارداری ممکن است ناشی از علل 
ناشایع دیگری مثل پوکی اســتخوان مرتبط با بارداری، بیماری های دیسک بین 
مهره ای، آرتروز ستون فقرات یا التهاب مفاصل باشد. کمردردهای خفیف و معمول 
بارداری معمولاً به داروهای ضددرد، مثل استامینوفن و شل کننده های عضلانی، 
حرارت و کمپرس گرم و استراحت، به  خوبی پاسخ می دهند. ورزش های تقویت 
عضلات کمر و بستن کمربند، با تجویز پزشک نیز می تواند کمک کننده باشد.عضو 
تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری ابن سینا واریس ها را از جمله دیگر عوارض 
شایع بارداری دانست و توضیح داد: واریس های ساق پا معمولاً زمینه مادرزادی 
دارند که با افزایش ســن به تدریج بروز می یابند. هر عاملی باعث فشار بر عروق 
تحتانی شود، مثل بزرگ شدن رحم، واریس پا را تشدید می کند. واریس ساق پا 
با پیشــرفت بارداری و بویژه با ایستادن های طولانی تشدید می شود. گاه علائم 
آن خفیف، یعنی فقط تغییرات ظاهر پا یا احساس ناراحتی در پایان روز است و 
گاهی شدید اســت و خانم باردار به استراحت طولانی و بالا نگه داشتن پا برای 
کاهش درد و ناراحتی نیاز دارد. افزون بر این اقدامات، گاهی پوشیدن جوراب های 
مخصوص واریس نیز تجویز می شــود. وی ادامه داد: در موارد کم، ممکن است 
واریس در ناحیه تناســلی خانم باردار رخ دهــد که می تواند همزمان با واریس 
ساق پا و یا در غیاب آن باشد. این واریس ها اغلب حجیم و مشکل ساز نیستند. 
اما در موارد نادر ممکن است حجیم باشد و درد یا پارگی عروق و خونریزی 
را به دنبال داشــته باشد که در این موارد پوشیدن جوراب شلواری های مناسب 
توصیه می شود و اگر واریس خیلی شدید باشد، استفاده از پدهای مخصوص 

ساخته شده از پلاستیک اسفنجی در ناحیه تناسلی تجویز می شود.
  بختیاری درباره هموروئید، به عنــوان یکی از عوارض دوران بارداری، توضیح 
داد: هموروئید همان اتساع یا واریسی شدن وریدهای ناحیه رکتال یا مقعد است 
که می تواند بر اثر افزایش فشار بر وریدهای لگنی ایجاد شود، اما اغلب پیش از 
بارداری به طور خفیف وجود داشــته است و در بارداری عود می کند. شیوع این 
عارضه حدود ۴0 درصد اســت و استفاده از بی حسی موضعی، نشستن در آب 
گرم و استفاده از مواد غذایی نرم کننده مدفوع می تواند به کاهش درد و تورم کمک 
کند. البته در صورتی که در وریدهای واریسی، لخته ایجاد شود که ترومبوز نامیده 
می شود و درد شدید به دنبال دارد، مداخله جراحی با بی حسی موضعی برای خارج 
کردن لخته انجام می شود. بنابر اعلام روابط عمومی مرکز درمان ناباروری ابن سینا، 
وی اختلالات خواب را یکی از شکایات رایج خانم های باردار دانست و بیان کرد: 
این دسته از اختلالات از اوایل بارداری بروز می یابند و برخی از خانم های باردار 
از احساس خستگی و افزایش نیاز به خواب ابراز ناراحتی می کنند. این عارضه 
می تواند ناشی از افزایش سطح هورمون پروژســترون در دوران بارداری باشد. 
مشــکلات عمومی دیگر، مثل تنگی نفس و تکرر ادرار هم می توانند بر کیفیت و 

کمیت خواب اثرگذار باشند.
  به گزارش ایسنا، او درخاتمه تصریح کرد: عواملی مثل چاقی و افزایش وزن 
بیش از حد مجاز در دوران بارداری می تواند کمیت و کیفیت خواب را کاهش 
دهد. همچنین، با پیشرفت بارداری کیفیت خواب کاهش می یابد و خواب های 
روزانه کوتاه و اســتفاده از خواب آورهای ملایم، مثل دیفن هیدرامین، می تواند 

کمک کننده باشد.

  گروه سلامت // علایم و عوارض سندرم بعد 
از کرونا، به عنوان یکی از مهمترین نگرانی های 
کنونی متخصصــان عفونی در ســمپوزیوم 
یک روزه بعد از کرونــا )Post CoVID( در 
دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی مورد 

بررسی قرار گرفت. 
  دکتر شهنام عرشی مدیر مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشــت در ســمپوزیوم یک روزه 
ســندرم بعد از کرونا )Post CoVID( با اشاره 
به اهمیت عوارض ابتلا بــه کرونا در افراد، پس از 
فروکش کردن این اپیدمی، عنوان کرد: هنوز تعریف 
مشــخصی از عوارض و زمان بروز سندرم بعد از 
کرونا ارائه نشده اســت، اما بر اساس گزارش ها با 
افزایش مشــکلات مفصلی و اختــلال در حافظه 
روبه رو هســتیم. آمار رســمی در دســت نیست 
تا ابعاد مختلف آن روشــن شــود، اما متخصصان 
ارتوپد و نورولوژیســت باید در رجیســتری این 
عوارض بیش از پیش همکاری داشــته باشــند تا 
 رقم های درســت و شــفاف در اختیار متخصصان 
عفونی قرار گیــرد.  وی ادامه داد: از پیش از کرونا 
نظام مراقبت دیده وری عفونت های تنفســی اساس 
کار وزارت بهداشــت بود و در فصل ســرما بنا بر 
الزامات بین المللی، بر شیوع آنفلوآنزا تمرکز داشت. 
با همه گیری کرونا بالغ بر ۴0 دانشگاه علوم پزشکی 
در کشور، به عنوان مجریان این طرح فعال شدند و 
در هر دانشگاه یک مرکز بهداشت و درمان، به عنوان 
مرکــز دیده وری در نظر گرفته شــد. در این مراکز 
امکان تشخیص ۱۷ نوع ویروس تنفسی وجود دارد 

و اطلاعات لحظه ای به ثبت می رسد.
  عرشی اظهار کرد: زیرسویه های کرونا نیز به دنبال 

پیاده ســازی این نظام به دقت تشــخیص و رصد 
می شــود و تاکنون از زیرســویه نوظهور شایع در 
انگلیس گزارش نشــده است. مدیر مرکز مدیریت 
بیماری هــای واگیــر وزارت بهداشــت در پایان 
درخصوص شیوع مالاریا و تب دنگی توضیحاتی 

ارائه داد.
  تشنگی؛ یکی از علایم سندرم بعد از کرونا

  دکتر کوروس آقازاده سرهنگی عضو هیئت علمی 
دانشــگاه در ادامه این سمپوزیوم علایم و عوارض 
بعد از کرونا در هر فرد را متفاوت اعلام کرد و گفت: 
بهبود این علائم ممکن است ماه ها یا شاید سال ها 

طول بکشد و در نهایت منجر به ناتوانی فرد شود.
  وی در ادامه با اشــاره به اینکــه اختلال تنفس، 
تمرکز، خواب، حواس بویایی و چشــایی و حرف 
زدن، درد قفســه سینه، سرفه و تب های متناوب از 
جمله عوارض شایع و اولیه سندرم بعد از کروناست، 

تصریح کرد: بر اساس مطالعه ای که در سال ۲0۲۳ 
انجام شد، تشنگی مستمر نیز می تواند از علائم این 
بیماران باشد. همچنین تظاهرات قلبی، نورولوژیک، 
اختلالات روانشناختی و اختلال سیستم گوارشی 

زنگ خطر ابتلا به این سندرم محسوب می شود.
  آقازاده تشــخیص و مدیریت سندرم بعد از کرونا 
را دشــوار اعلام کرد و گفت: هنوز در دنیا تست و 
تعریف مشــخصی در خصوص این سندرم وجود 
ندارد از همین رو تشخیص و درمان آن آسان نیست.

  سندرم بعد از کرونا درگیری چند سیستمی 
ایجاد می کند

  دکتر مسعود مردانی مدیر گروه آموزشی فلوشیپ 
بیماری هــای عفونــی و رییس مرکــز تحقیقات 
بیماری هــای عفونی و گرمســیری دانشــگاه در 
سمپوزیوم یک روزه ســندرم بعد از کرونا با بیان 
تعاریف مختلفی که از ســوی نهادهای بین المللی 

ارائه شده است، تصریح کرد: با توجه به نبود تعریف 
مشخص، برای تشخیص این سندرم براساس علایم، 

باید ابتلا به سایر بیماری ها نقض شود.
  وی ادامه داد: بر اســاس آمار جهانی، نزدیک به 
۱0 درصد مبتلایان به کرونا به سندرم بعد از کرونا 
دچار می شوند که این تعداد معادل 65 میلیون نفر از 
65۱ میلیون نفری اســت که ابتلا به این ویروس را 
تجربه کرده اند. در این خصوص باید در نظر داشت 
که تعدادی از مبتلایان به هر دلیلی تست ندادند و در 

این آمار ثبت نشده اند.
  به گفته دکتر مردانی، سندرم بعد از کووید با علایمی 
همچون ضعف، اشــکال در تنفــس و اختلالات 
شناختی با تاثیرگذاری بر عملکرد روزانه، به ویژه 
در افراد با بیمار زمینه ای درگیری مولتی سیستم به 

همراه دارد.
  این اســتاد دانشــگاه مهمترین دلیل بروز سندرم 

Post CoVID را ضعف سیستم ایمنی و تداوم 
مخازن ویــروس در بافت ها اعــلام کرد و گفت: 
عوارض قلبی و عروقی، علایم عصبی شــناختی، 
حسی و حرکتی، از دســت دادن حافظه، گیجی و 
عدم تعادل، از دست دادن حس بویایی و چشایی، 
وزوزگوش، کاهش شــنوایی و سرگیجه، خستگی 
مزمن، اختلال در سیستم تولید مثل، سیستم تنفسی و 

گوارشی در این سندرم مشاهده می شود.
  این عضو هیئت علمی دانشگاه در ادامه درخصوص 
کوویــد طولانی در کودکان و علائم و عوارض آن، 
اقدامات تشخیصی و درمان، مطالعات در خصوص 
تاثیر واکســن و چالش های موجود در تست های 

تشخیصی نیز توضیحاتی ارائه داد.
  سندرم بعد از کرونا در زنان شایع تر است

  دکتر پیام طبرسی معاون آموزشی بیمارستان مسیح 
دانشوری نیز با تاکید بر اهمیت سندرم بعد از کرونا 
پس از فروکش کردن پاندمــی کرونا، عنوان کرد: 
علائم و عوارض این ســندرم در مبتلایان قطعی یا 
مشکوک، حتی بعد از بهبود بیماری اولیه دیده شده و 

ممکن است تا ماه ها نیز طول بکشد.
  به گزارش ایســنا، به گفته این عضو هیئت علمی 
دانشــگاه، تنگی نفس، افسردگی، فراموشی، از بین 
رفتن تمرکز و اختلالات شــناختی که با تشــدید 
آن زندگی روزمره فــرد را مختل می کند، از جمله 
علایمی است که در این افراد، به ویژه نوجوانان دیده 
می شــود. بنابر اعلام روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی، طبرسی از شیوع این سندرم با 
علامت تنگی نفس بیشتر در خانم ها خبر داد و گفت: 
باید در نظر داشت احتمال سرایت بیماری در سندرم 

بعد از کرونا نیز وجود دارد.

معاون وزیر بهداشت :

سويه جديد کرونا به ايران نرسیده است

  گروه سلامت // زمانی کره بادام زمینی تنها 
کره آجیلی بود که به طور گسترده در دسترس 
مردم بود، امــا حالا دیگر نه. امــروزه انواع 
بی شــماری از کره های آجیلی در قفسه های 
می گیرند.  قرار  غذایی  مواد  فروشــگاه های 
کره بادام به ســرعت به عنوان یک جایگزین 
محبوب برای کره بادام زمینی و دلایل خوبی 

پیدا کرده است. 
   سرشــار از ریزمغذی ها، چربی های مفید برای 
قلب و فیبر است که همگی برای سلامتی شما مفید 
هستند. برای کمک به تصمیم گیری در مورد اینکه 
آیا کره بادام برای شما مناسب است یا خیر، ترکیب 
مــواد مغذی کره بادام، فواید ســلامتی و مضرات 
احتمالی آن را بررسی می کنیم. ترکیب مواد مغذی 
خاص کره بادام مــی تواند از برندی به برند دیگر 
کمی متفاوت باشــد بزرگترین تفاوت این است که 
آیا این محصول دارای قندهای اضافه شــده است 
یا خیر. بســیاری از کره های بادام ساده فاقد شکر 
هســتند در حالی که جایگزین های طعم دار اغلب 

دارای قند یا شیرین کننده هستند.
  فواید کره بادام برای سلامتی

  کــره بادام مقادیر قابل توجهــی ویتامین E ارائه 
می کند. کره بادام سرشار از انواع ریزمغذی ها است، 
اما به دلیل محتوای ویتامین E آن متمایزتر اســت. 
تقریباً ۹0 درصد آمریکایی ها سطوح کافی ویتامین 
E، یک آنتی اکســیدان مهم محلــول در چربی که 
برای محافظت از غشای سلولی ما در برابر آسیب 
اکســیداتیو کار می کند، مصرف نمی کنند.کره بادام 
همچنین در پیشگیری از بیماری قلبی مفید است. 
کره بادام حاوی حدود ۴ میلی گرم ویتامین E در هر 
وعده است که طبق مؤسسه ملی بهداشت، ۲6 درصد 
از مصرف روزانه توصیه شده برای بزرگسالان است.
 چربی های اشباع نشده برای سلامت قلب 

را فراهم می کند
  شاید متوجه شده باشید که کره بادام دارای چربی 
بسیار بالایی است، اما همه انواع چربی برابر نیستند. 
کره بادام سرشــار از چربی های اشباع نشده است 
که ســلامت قلب را تقویت می کنــد. به افزایش 

HDL )معروف به کلســترول »خوب«( و کاهش 
LDL )معروف به کلسترول »بد«( کمک می کنند. 
محتوای چربی همچنین به شما کمک می کند برای 
مدت طولانی تری سیر بمانید و به طور بالقوه به شما 
کمک می کند تا میان وعده ها و انتخاب های غذایی 

دقیق تری داشته باشید.
  قند خون را کنترل می کند

  طبق یک کارآزمایی کنترل شــده در سال ۲0۲۱ 
که در FrontIErs In nutrItIon منتشر شده 
است، بادام یک گزینه عالی برای مدیریت قند خون 
است. این مطالعه نشــان می دهد که خوردن بادام 
به کاهش A1C کمک می کند، که نشــان دهنده 
میانگین سطح قند خون شما در طی دو تا سه ماه 
است. حتی نشان داده شده است که بادام مقاومت 
به انسولین را کاهش می دهد! این تا حد زیادی به 
لطف فیبر، پروتئین و چربی غیراشــباع آنها است. 
این مواد مغذی آهسته تر از کربوهیدرات ها هضم 
می شوند و قند خون شما را تقریباً به همان اندازه 

افزایش نمی دهند.
  سلامت روده شما را تقویت کند

کره بادام حاوی فیبر اســت که فواید بی شماری 
برای سلامتی روده دارد. یکی از این موارد تقویت 
سلامت روده است. یک مطالعه در سال ۲0۲۲ در 
مجله آمریکایی تغذیه بالینی )تأمین شــده توسط 
هیئــت بادام کالیفرنیا( نشــان داد که مصرف بادام 
باعث افزایش ســطح بوتیرات، یک اســید چرب 
زنجیره کوتاه برای سلامت دستگاه گوارش می شود. 
بوتیرات از دیواره روده شما حمایت می کند، که به 
رشد باکتری های سالم روده کمک می کند و التهاب 

را کاهش می دهد.
 کره بادام برای افراد آلرژیک مناسب نیست

علیرغم تمام فواید آن، افراد مبتلا به آلرژی به آجیل 
باید از کره بادام اجتنــاب کنند. اگر به بادام زمینی 
حساسیت دارید، باید کره بادام بخورید، اما اگر به 
آجیل درختی حساسیت دارید، احتمالاً باید کلًا از 
آن دوری کنید. با ارائه دهنده مراقبت های بهداشتی 
خود صحبت کنید تا در تعیین اینکه چه چیزی برای 

شما ایمن است، کمک کند.

با خوردن روزانه کره بادام برخی از شایع ترین عوارض دوران بارداری
چه اتفاقی برای بدن شما می افتد؟

از تشنگی 
تا وزوز گوش 
علائم 
سندروم
بعد از کرونا



امام رضا )ع( : سکوت و کم حرفی یکی از راههای دریافت علم و دانش است
) روضه بحار ج 2 ص 335(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمایندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد       علیرضا حائری زاده             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
سید ابوالحسن جعفری                    09177746020

سرویس شهرستانها : الناز مطهری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

سه شنبه 24 مرداد 1402
28 محرم  1445

سال بیست و دوم شماره 4234  

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600 - ایتا: 09961938101

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 64/20 و رتبه دوم
 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

daryanews.official : اینستاگرام

خبر اختصاصی // مدیر شــعب بانک مسکن 
استان هرمزگان گفت: خبرنگاران نقش مهمی 

در انتقال اخبار و روشنگری در جامعه دارند.
   به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ موســی 
رحیمــی افزود: با توجه به گســترش فضای 
مجازی در جامعه، اخبار گوناگونی در این فضا 
پخش می شود که نقش رسانه ها برای انعکاس 
اخبار صحیح بسیار مهم است و خبرنگاران نقش 
اطلاع رســانی اخبار درست به جامعه را انجام 
می دهند.رحیمی خاطرنشان کرد: شرایط کشور 
ما به گونه ای است که دشمنان برنامه های زیادی 
دارند و با ابزار رسانه که یکی از قدرتمندترین 
ابزارهاست، هر لحظه در حال بمباران خبری ما 
هستند و نقش رسانه ها در تبیین اهداف دشمنان 
و روشن کردن اذهان عمومی بسیار مهم است. 
وی ادامه داد: زمانی جنگ نظامی بر علیه کشور 
ما انجام شد و مردم کشور به مقابله با دشمنان 
پرداختنــد و امروز نیز جنگ فرهنگی در برابر 
مردم راه اندازی شده اســت و نقش رسانه ها و 
خبرنگاران به عنــوان مدافعان فرهنگی برای 
مقابله با آنها تاثیرگذار بــوده و خبرنگاران با 
جهاد تبیین می توانند به حفظ نظام کمک نمایند.

   رحیمی اظهارداشت: بانک مسکن به عنوان 
یک بانک دولتی، رســالت اصلی آن پرداخت 
تسهیلات و تامین مالی حوزه مسکن را برعهده 
دارد و بازوی توانمند دولت برای کمک به تولید 

مسکن می باشد.
   وی بیــان کــرد: از ابتدای انقــلاب تاکنون 
طرح های مختلفی از سوی دولت ها در جهت 
خانه دار شــدن اقشــار مختلف مردم به ویژه 
قشر متوســط به پایین جامعه اجرا شده است 
که بانک مسکن مشــارکت فعالی در همه این 
طرح ها داشته است.رحیمی عنوان کرد: در طرح 
نهضت ملی مســکن که در دولت سیزدهم در 
حال اجراست، پرداخت تسهیلات آن برعهده 
شــبکه بانکی کشور اســت اما بانک مسکن 
نقش پررنگ تری در این طرح ایفا می کند و از 
۱50 همت تسهیلات مورد نیاز این طرح، صد 
همت توسط بانک مسکن پرداخت می شود تا 

بتوانیم نقش بهتر و بیشــتری در خانه دار شدن 
مردم داشته باشــیم.مدیر شعب بانک مسکن 
هرمزگان اظهارکرد: در اســتان هرمزگان و در 
طرح نهضت ملی مســکن، تاکنون برای هفت 
هزار و نهصد واحد شــهری و روستایی تامین 
مالی انجام و تسهیلات پرداخت شده است.وی 
اضافه کرد: در حال حاضــر در طرح نهضت 
ملی مسکن، برای هر واحد مبلغ 550 میلیون 
تومان تسهیلات با نرخ هجده درصد و دوران 
مشــارکت و بازپرداخت حداکثر بیست ساله 
پرداخت می شــود تا کمک شــود متقاضیان 
مسکن هر چه سریعتر خانه دار شوند. رحیمی 
خاطرنشان کرد: در طرح نهضت ملی مسکن در 
استان، تاکنون بیش از دو هزار واحد پیشرفت 
بالای شصت درصد داشــته اند و امیدواریم تا 
پایان سال و یا اوایل سال آینده به اتمام رسیده 
و به صاحبان آنها تحویل دهند. وی افزود: دو 
هزار و دویست واحد خود مالک نیز در استان 
تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن از این بانک 
دریافت کرده اند که هشتصد واحد آنها ساخته و 

تحویل شده است.
  ایــن مســئول درباره واحد های روســتایی 
نیز عنوان کرد: ســهمیه پرداخت تسهیلات به 
واحد های روســتایی در اســتان ۳۳0 واحد 
می باشد و تاکنون بیش از ۱۸0 واحد تسهیلات 
خــود را دریافت نموده اند و مابقی واحدها نیز 
در حال دریافت تســهیلات هستند.رحیمی به 
تســهیلات واحد های بافت فرسوده نیز اشاره 
کرد و گفت: پنجاه درصد از ســکونت گاه های 
در شهر بندرعباس در بافت فرسوده قرار دارند 
و بازســازی و نوسازی این واحدها در دستور 
کار قرار دارد و بانک مسکن به ۴05 واحد در 
بافت فرسوده تسهیلات پرداخت نموده است که 
نیمی از تسهیلات با نرخ صفر بوده و نیمی دیگر 
با نرخ عادی پرداخت شده است که این امر در 
کنار دیگر مشوق ها، برای نوسازی واحدها در 
این بافت ها پرداخت می شــود.وی بیان کرد: 
در حوادث طبیعی مانند زلزله فین و ســیاهو و 
سایه خوش و سیل میناب و رودان، بانک مسکن 
در کنار چند بانک دیگر پرداخت تســهیلات 
ارزان قیمت به حادثه دیدگان را برعهده داشت 
و تاکنون پرداخت تسهیلات به ۷65 واحد در 
مناطق شهری و روستایی صورت گرفته است.
مدیر شعب بانک مسکن هرمزگان در پایان به 
پرداخت تسهیلات ازدواج اشاره کرد و گفت: از 
ابتدای سال جاری تاکنون ۲۷0 فقره تسهیلات 
ازدواج بــه متقاضیان از طریق بانک مســکن 

استان انجام شده است.

توسط بانک مسکن در طرح نهضت ملی مسکن صورت گرفت 

پرداخت تسهیلات به 7900 واحد در هرمزگان 
 

گــزارش اختصاصــی// هورمون هــا 
پیام رسان های شیمیایی ای هستند که به 
سلول ها یا بافت ها دستور می دهند تا برای 
پشتیبانی از یک عملکرد خاص در بدن به 
شیوه ای خاص عمل کنند. انسولین یکی 
از این هورمون هاست که برای زنده ماندن 

ضروری است.
   انسولین یک پیام رســان شیمیایی است که به 
سلول ها اجازه می دهد گلوکز )قند خون( را جذب 
کنند. پانکراس اندامی در پشت معده است که منبع 
اصلی انسولین در بدن است. خوشه های سلول های 
لوزالمعده که جزایر لانگرهانس نامیده می شــوند 
هورمون هایی تولید می کنند که مقدار این تولید را 
بر اساس سطح گلوکز خون در بدن تعیین می کنند. 
بنابراین، هرچه سطح گلوکز بیشتر باشد، انسولین 
بیشتری برای ایجاد تعادل سطح قند در خون تولید 
می شود.انسولین همچنین به منظور ایجاد انرژی به 
تجزیه چربی ها و پروتئین ها کمک می کند. تعادل 
انســولین موجب تنظیم قند خون و بســیاری از 
فرایندهای بدن می شود. اگر سطح انسولین خیلی 
کم یا زیاد باشــد، قند خون بیش ازحد یا کمتر از 
حد طبیعی ایجاد می شود که این مسئله می تواند 
علائمی را ایجاد کند. در صورت ادامه این وضعیت، 

مشکلاتی جدی برای سلامتی اتفاق می افتد. 
  مشکلات انسولین 

  در برخی افراد، سیســتم ایمنــی بدن به جزایر 
لانگرهانــس حمله می کند و این مســئله باعث 
می شود که آن ها، انسولین تولید نکنند یا تولید را 
کاهش دهند. وقتــی این اتفاق می افتد، گلوکز در 
خون می ماند و ســلول ها نمی توانند آن را جذب 
کنند و قندهــا را به انرژی تبدیل کنند. این امر به 
معنای شروع دیابت نوع ۱ است و فرد مبتلا به این 
نوع دیابت برای زنده ماندن به تزریق منظم انسولین 
نیاز دارد.در برخــی افراد به ویژه افرادی که دچار 
اضافه وزن، چاقی یا کم تحرکی هســتند انسولین 
در انتقال گلوکز به سلول ها موثر عمل نمی کند و 
قادر به انجام وظایف خود نیست. ناتوانی انسولین 
در ایجاد اثر بر روی بافت ها، مقاومت به انسولین 
نامیده می شــود. هنگامی که جزایر لانگرهانس 
نتوانند انســولین کافی برای غلبه بر مقاومت به 
انسولین تولید کنند، دیابت نوع ۲ ایجاد می شود. 
افراد مبتلا به این نوع دیابت نیز درنهایت به تزریق 
انســولین نیاز پیدا می کنند.انسولین هایی که برای 
درمان دیابت استفاده می شوند ازنظر دارویی مشابه 
هورمون تولیدشده طبیعی هستند. در بدن بیماران 
مبتلا به دیابت انسولین کافی تولید نمی شود که این 
مســئله منجر به افزایش قند خون و بروز علائم 
دیابت می شــود. بنابراین، در حال حاضر، فراهم 
شدن انسولین از منابع خارجی ازجمله تزریق آن، 

جایگزین انسولین در بیماران مبتلا به دیابت شده 
و باعث افزایش جذب گلوکز توســط سلول ها و 
کاهش پیامدهــای کوتاه مدت و بلندمدت دیابت 

می شود.
*  انواع انسولین

  انسولین سریع اثر
  بدن، خیلی سریع این نوع انسولین را از بافت زیر 
جلدی وارد جریان خون می کند. از انسولین سریع 
اثر برای اصلاح قند خون بالا و همچنین کنترل بالا 
رفتن قند خون پس از غذا خوردن استفاده می شود. 

این نوع انسولین شامل موارد زیر است:
• انسولین ســریع اثر آنالوگ: بین 5 تا ۱5 دقیقه 
طول می کشــد تا این انسولین اثر خود را بگذارد. 
بااین حال، میزان دوز مصرف شده بر مدت اثر تاثیر 
می گذارد. طول مدت اثر این دارو، چهار ساعت در 

نظر گرفته شده است.
•  انسولین انسانی منظم: شروع تاثیر انسولین انسانی 
منظم بین ۳0 دقیقه تا یک ساعت است و تاثیرات 
آن روی قند خون حدود ۸ ساعت طول می کشد. 
دُز بیشتر، سرعت شــروع اثربخشی را افزایش 
می دهد اما در مقابل، اوج اثر انسولین انسانی منظم 

را به تاخیر می اندازد.
  انسولین متوسط اثر

این نوع انسولین با ســرعت کمتری وارد جریان 
خون می شود اما تاثیر آن، ماندگاری بیشتری دارد. 

استفاده از این نوع انسولین برای کنترل یک شبه قند 
خون و همچنین بین وعده های غذایی بسیار موثر 

است. انسولین متوسط اثر شامل موارد زیر است:
• انسولین انسانی NPH: شروع اثر این انسولین 
بین یک تا دو ساعت طول می کشد و طی ۴ تا 6 
ســاعت به اوج خود می رسد که در برخی موارد 
می تواند بیش از ۱۲ ســاعت طول بکشــد. یک 
دُز بســیار کم، اثر اوج را ایجاد می کند و یک دُز 
بالا زمان انســولین را برای رسیدن به اوج خود و 

مدت زمان کلی اثر افزایش می دهد.
• انســولین پیش مخلوط: این انسولین ترکیبی از 
انسولین انسانی NPH با انسولین سریع اثر است 
و اثرات آن ترکیبی از انسولین های متوسط و سریع 

است.
  انسولین طولانی اثر

   درحالی که انســولین طولانی اثر به سرعت به 
جریان خون می رســد و اوج نسبتا کمی دارد اما 
اثر »فلات« تثبیت کننــده ای بر قند خون دارد که 
می تواند در بیشتر روز ادامه داشته باشد. استفاده از 
این نوع انسولین شب ها و در هنگام روزه داری مفید 
است.انسولین آنالوگ طولانی اثر تنها نوع موجود 
از انسولین طولانی اثر است که شروع اثر آن بین 
۱/5 تا دو ســاعت است و درحالی که مارک های 
مختلف آن می توانند طول مدت اثر متفاوتی داشته 
باشند اما در کل طول مدت اثر این نوع انسولین بین 

۱۲ تا ۲۴ ساعت است.
  انسولین کوتاه اثر

  این انسولین قبل از غذا استفاده می شود که ۳0 تا 
60 دقیقه پس از تزریق شروع به اثر می کند و اثر 

آن، پنج تا هشت ساعت طول می کشد.
  نحوه مصرف انسولین چگونه است؟

   انسولین را نمی توان از طریق خوراکی مصرف کرد 
و لازم است برای این کار از سرنگ، قلم انسولین 
یا پمپ انسولین استفاده کنید. نوع تزریق انسولین بر 
اساس اولویت شخصی، شرایط سلامتی و پوشش 
بیمه ای انجام می شــود. پزشک نشان می دهد که 
چگونه آمپول را تزریق کنید. می توانید انســولین 
را در زیر پوست قسمت های مختلف بدن تزریق 
کنید: محل تزریق انسولین باید پنج سانتی متر با 
ناف فاصله داشته باشد. در غیر این صورت، بدن 
نمی تواند انسولین را جذب کند. همچنین بیماران 
لازم اســت به صورت مداوم محل تزریق را تغییر 
دهند تا پوست در اثر تزریق مکرر انسولین، ضخیم 
یا زخم نشــود.مصرف انسولین با توجه به سطح 
گلوکز خون و اهداف مدیریــت دیابت در افراد 
متفاوت است. پزشک ممکن است از بیمار بخواهد 
60 دقیقه قبل از غذا یا درست قبل از غذا انسولین 
بزند. میزان انســولین موردنیاز روزانه به عواملی 
مانند رژیم غذایی، میزان فعالیت بدنی و شــدت 
دیابت بستگی دارد. بعضی از افراد فقط به یک بار 

تزریق انسولین در روز نیاز دارند. درحالی که برخی 
دیگر به سه یا چهار بار تزریق انسولین نیاز دارند. 
همچنین ممکن است پزشک از انسولین سریع اثر 
و انســولین طولانی اثر برای درمان استفاده کند.

 حال با توجه به مقدمه بالا در مورد انســولین و 
حیاتی بودن آن برای بیماران چند سالی هست که 
با کمبود این دارو در داروخانه های کشور مواجه 
هستیم. با وجود ادعای مسئولین درباره عدم کمبود 
انسولین در داروخانه ها، اما بیماران دیابتی از نبود 
انسولین و توزیع محدود این دارو در داروخانه های 

هرمزگان گلایه مندند . 
*  نظر مسئولان هرمزگان 

   کمبــود انســولین مختــص هرمــزگان 
نیست

   سرپرســت معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان گفت: متاسفانه کمبود داروی 
انسولین تنها مختص شهرســتان رودان یا میناب 
نیســت بلکه این یک کمبود کشوری است.حامد 
فلاح با بیان اینکه در حال حاضر در کل کشــور 
کمبود در خصوص داروی انسولین قلمی نوورپید 
داریم، اظهار کرد: در حال حاضر مشابه این دارو، 
تولید داخلی با نام راپیدســولین در داروخانه ها 
موجود است اما با توجه به اینکه تعدادی از پزشکان 
و یا حتی خود بیماران تمایل به اســتفاده از نوع 
قبلی را دارند و از طرفی کمبود این دارو در کشور 
سراسری است این معضل کماکان وجود دارد.فلاح 
اضافه کرد: بــا توجه به میزان تقاضای بالای این 
دارو و عرضه محدود در کشــور به جهت نظارت 
بر توزیع دقیق این دارو در شهرستان بندرعباس 
حدود ۲0 داروخانه و در ســایر شهرهای استان 
تعداد دیگری داروخانه به عنوان داروخانه منتخب 
در آینده نزدیک به شهروندان معرفی خواهند شد 
که توزیع این نوع دارو تنهــا در این داروخانه ها 
انجام خواهد شد و افراد می توانند با مراجعه به این 

داروخانه ها داروی خود را دریافت کنند.
  لــزوم اقــدام جــدی مســئولین برای 

افزایش توزیع انسولین
  بیماران دیابتی برای یافتن انسولین مورد نیاز خود 
باید به داروخانه های متعدد مراجعه کنند. به علاوه 
اغلب این بیماران در سنین بالا بوده و با توجه به 
مبتلا بودن به بیماری های دیگر تردد آنها در شهر 
بسیار سخت است. این بیماران  انسولین از نان شب 
هم برایشان واجب تر است و همچنین بسیاری از 
آنان توان مالی برای خرید انســولین به صورت 
آزاد هم ندارند.حال باید دید که مسئولین مربوطه 
در وزارت بهداشــت و هلال احمر چه راهکاری 
برای حل مشکل کمبود انسولین و تسهیل وضعیت 
توزیع آن در داروخانه ها خواهند گرفت. البته اقدام 
برای افزایش توزیع این دارو در داروخانه ها برای 
بسیاری از مردم کشور امری حیاتی است و اقدام 
جدی مســئولین در این باره را ضروری تر از قبل 

کرده است.

مصاحبه اختصاصی // هر ساله با توجه به نزدیک شدن به 
ایام اربعین حسینی موضوع برپایی موکب برای ارائه خدمات 
به عاشقان حســینی حال و هوای دیگر به خود می گیرد و 
خادمین  سیدالشــهدا )ع( با دل و جان در تکاپوی ایجاد 

موکب می شوند.
    در شهرســتان قشــم ســه موکــب در بحث اربعیــن برای 
خدمات رسانی به مشــتاقان حسینی در کشور  همسایه )عراق( 
فعالیــت می کنند و دو تا از آنها در نجف و یکی از آنها در شــهر 
کربلا قــرار دارند.موکب انصار المهدی )عج( قشــم بزرگترین 
 موکب استان هرمزگان در عراق است که در شهر کربلا به زائرین 
ابا عبدالله حســین)ع( خدمت رسانی می کند و در سال گذشته به 
عنوان برترین موکب این استان هم انتخاب شده است.با سید حامد 
مظلومی مدیرموکب انصارالمهدی )عج( قشــم درباره  اقدامات، 

فعالیت ها، مشکلات و برنامه های این موکب گفت و گو کردیم.
دریا: موکب انصارالمهدی قشــم در چه ســالی تاسیس 

شد؟
  مظلومی: این موکب درســال۱۳۹6 تاســیس و از همان موقع  

شروع به فعالیت  کرده است.
دریا: با چه هدف و نیتی موکب را تاسیس کرده اید؟

  مظلومی: هدف ما خدمت صادقانه و بی منت به زائران سیدالشهدا 
در راهپیمایی میلیونی اربعین اســت و هر چند کوچک در مسیر 

ترویج مهدویت ایفای نقش داشته باشیم.
دریــا: در ابتدای فعالیت موکب چــه دل نگرانی های را 

داشتید؟
  مظلومی: در آغاز تاســیس موکب نگرانی ما این بود که چون 
خدمت رسانی برای زائرین حســینی در بحث اربعین درکشور 
همسایه)عراق( اســت اینکار برای ماسخت و دشوار باشد؛ اما با 
لطف خدا، عنایت ابا عبدالله حسین)ع( و همت خادمین  الحمدلله 

تاالان در این مسیر موفق بوده ایم.
دریا: چه تعداد موکب در قشــم برای خدمات رسانی در 

موضوع اربعین مشغول هستند؟ 
  مظلومی: ســه موکب درقشم برای خدمات رسانی زائرین اربعین 

حسینی مشغول به فعالیت هستند که دوتا موکب در نجف و موکب 
انصارالمهدی )عج( هم درشهر کربلا به عاشقان حسینی ارائه خدمات 

می کنند.
دریا: چند ســال است که موکب را در کشور عراق برای 

خدمات رسانی به مشتاقان حسینی برپا می کنید؟
  مظلومی: امسال ششمین سال است که موکب در شهر کربلا برپا 
می شود؛ اما یک سال به دلیل بیماری منحوس کرونا وقفه ایجاد شد. 
 دریا: چه مشکلاتی در کشور عراق در بحث برپایی موکب 

وجود دارد؟
  مظلومی: باتوجه به اینکه ایام اربعین تا چندین سال آینده درفصل 
تابستان وگرما می باشد بهتراســت که موکب از خیمه وچادر به 
ساختمان تغییر داده شود که در این رابطه پیگیر خرید زمین و احداث 
موکبی دائمی درکربلاهستیم ومشکل دیگر تامین برق وآب درشهر 
کربلا می باشــد و نیاز به وسائل سرمایشی ورفاهی بیشتری برای 

خدمات رسانی به زائرین می باشد.
دریــا: در موکب انصار المهدی چه تعداد خــادم برادر و 

خواهر هستند؟ 
  مظلومی: در مجموع تعداد خادمین موکب ۱۴5نفر می باشــد که 

۷0درصدآن برادران و۳0درصد مابقی خواهران می باشند.
دریا: در کدام شــهر زیارتی عراق موکب برپا می شــود و 

آدرس دقیق موکب کجاست؟ 
مظلومی: موکب درشهرکربلا- خیابان میثم تمار- بعدازجسرالحسین- 

کوچه روبروی هتل رزان می باشد.
دریــا: در موکب چه خدماتی برای زائرین حســینی داده 

می شود؟
 مظلومــی: خدماتــی کــه درموکــب ارائه می شــود شــامل 
 تهیــه غذا،اســکان،خدمات درمانی،طب ســنتی و اســلامی،

طب سوزنی،ایستگاه صلواتی، خشکشویی، خیاطی و... است.
دریــا: آیا موکــب انصار المهدی قشــم بزرگترین موکب 

هرمزگان است؟ 
  مظلومی: بله و در سال گذشته هم برترین موکب هرمزگان انتخاب 

شد.
دریا: چه تاریخی نیروهای خادم به عراق اعزام می شوند؟ 
  مظلومی: خادمین هر ساله بین۲0 تا ۲۴محرم برای ارائه خدمات 

به کربلا اعزام می شوند.
دریــا: برنامه هــای آینــده شــما برای گســترش موکب 

چیست؟ 
  مظلومــی: خریدزمیــن واحداث ســاختمان دائمی موکب در 
شهرکربلا جهت خدمت رســانی بهتر در طول سال برای زائرین 

هرمزگانی است.
در حال حاضر با چه مشکلاتی مواجه هستید؟

 مظلومــی: درحال حاضر در تهیه وســائل سرمایشــی ، تهویه 
 هوا و بحث تغییر ســازه در راس نیازهای این موکب می باشد و 
 اصلــی ترین و جدیدترین اقدام  موضوع خرید زمین در شــهر 

کربلابرای احداث ساختمان دائمی  موکب جلوی روی ماست.
دریا: چه توصیه های برای عاشقان حسینی دارید؟

  مظلومی :کسانی که تا به حال در پیاده روی اربعین سرور و سالار 
شهیدان حضرت اباعبدالله حسین) ع(  شرکت نکرده اند حتما اراده 
کنند و ازاین فرصت نهایت اســتفاده را داشته باشند و از زیارت 
اربعین و ثوابی که در این مسیر توصیه  شده غفلت نکنند ان شاءالله.
دریــا: از حــس و حال خدمت رســانی که به مشــتاقان 

حسینی داده می شود برایمان بیشتر بگوید؟
  مظلومی: محبت و مغناطیس حســینی است که ما را ازمسافت 
بیش از۲هزارکیلومتر ازجزیره قشم دراین گرما کشانده و به عشق 
خادمی به کربلا هدایت کرده واین حرکت نشانه ی علاقه و لبیک 
مردم خطه جنوب کشور به اهل بیت رسول الله است.حس خوب 
خدمت به زائرینی که مسافت ۸0کیلومتری نجف تا کربلا را طی 
می کنند قابل توصیف نیســت وهرکسی باید خودش این حال را 

تجربه کند تا به این موضوع پی ببرد.
دریا: انتظارت شــما از مسئولان شهرســتانی و استانی 

چیست؟
   انتظارمان ازمسئولان شهرستانی واستانی این است که باتوجه 
به اینکه موکب انصارالمهدی بزرگترین موکب هرمزگان درکربلا 
اســت  ودرطول این چندســال با همت وافر خدمات زیادی را 
به زائرین ارائه کرده اســت دست به دست هم داده وبا ما بعنوان 
خادمینِ مردم، همــکاری کنند تابتوانیم  هرچــه زودترزمینی 
رادرکربلاخریداری کنیم و درساختمان موکب درخدمت زائران 

سیدالشهدا ) ع( باشیم.

مدیرموکب انصارالمهدی )عج( قشم در گفت وگو با روزنامه دریا : 

پیگیر خريد زمین 
و احداث موکب دائمی در کربلا هستیم

باتوجه به اینکه ایام اربعین تا چندین سال آینده درفصل تابستان وگرما می باشد
 بهتراست که موکب از خیمه وچادر به ساختمان تغییر داده شود و نیازمند مشارکت خیرین در این زمینه هستیم 

گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان، گفت:  تشکل های مردمی 
نقش بسزایی در افزایش سرمایه اجتماعی، نشاط 

اجتماعی و توسعه پایدار جوامع دارند.
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛  دکتر احســان 
بزرگداشــت روز ملــی  آئیــن   کامرانــی در 
تشکل ها و هفته مشارکت اجتماعی با حضور بیش 
 از ۱00 نفر از فعالان حوزه تشکل ها، سمن ها و 
 گروه های جهادی استان در محل شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس با تســلیت ایام ســوگواری سید و 
سالار شهیدان امام حسین )ع( و سالروز شهادت 
 حضرت امام ســجاد )ع( عنــوان کرد: حضرت 
امــام ســجاد )ع( و حضرت زینــب )س( نقش 
بســزایی در زنده نگه داشــتن نهضت عاشورا و 
برملا نمــودن جنایات یزید علیه اهل بیت پیامبر 
داشــتند.وی با گرامیداشت روز ملی تشکل ها و 
هفته مشارکت اجتماعی، تصریح کرد: تشکل های 
اجتماعی نقش بسزایی در افزایش سرمایه و نشاط 
 اجتماعی در جوامع دارند و از عوامل مهم کاهش 
آســیب های اجتماعی در بخــش های مختلف 
هستند.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان، خاطرنشان کرد: سازمان های مردم نهاد 
 پتانسیل مهمی هستند که با اقدامات خود به یاری 
حکومت ها برای پیشــبرد امــور در بخش های 
مختلف می آیند.کامرانی، گفــت: مردمی بودن، 
تشکل ها، ســازمان های مردم نهاد و گروه های 
جهادی آنها را در جامعه متمایز نموده اســت.وی 
اظهار، داشــت: بخش مهمی از رشد و پیشرفت 
جوامع توسعه یافته مرهون فعالیت های چشم گیر 
و پررنگ سازمان های مردم نهاد و تشکل ها در 
این جوامع است و این مهم بر کسی پوشیده نیست 
و تشــکل ها در بسیاری از حوزه ای که دولت ها 
 نمی توانند به خوبــی ورود کنند با بهره گیری از 
ظرفیــت های مردمی خلاء حضور دولت ها را با 
اقدامات مناسب خود پر می کنند .معاون سیاسی، 
 امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، تصریح کرد: 
تشــکل ها، ســمن ها و گروه هــای جهادی 
اقدامــات خوبــی در هرمــزگان بــا همکاری 
دســتگاه های اجرایــی  در بخش های مختلف 
بــا وجــود موانع و مشــکلات انجــام داده اند 
 که قابــل تقدیر اســت.وی، خاطرنشــان کرد: 
آســیب های اجتماعی معضل اساســی و روز 

 جامعــه اســت و ضروری اســت تشــکل ها، 
 سمن ها و گروههای جهادی با برنامه مدون به کمک 
دولت ها برای کاهش آسیب های اجتماعی بشتابند.

 کامرانی، گفت: جلوگیری از بســته شدن پنجره 
جمعیتی کشور و ترغیب مردم برای فرزند آوری 
از اولویت های مهم دیگر کشــور و استان است 
که ضروری است گروههای مردمی در این حوزه 
مهم برای فرهنگ ســازی با قــوت ورود کنند.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری 
 هرمزگان، خاطرنشان کرد: حفظ محیط زیست از 
اولویت های دیگر کشــور اســت که ضروری 
است ســازمان های مردم نهاد با برنامه منسجم 
در این حوزه ورود کنند و از پتانســیل بانوان به 
ویژه مــادران  در این بخش بهــره گیرند.وی در 
همین خصــوص، تصریح کرد: محیط زیســت 
یکی از ارکان توسعه جوامع است و شکل گیری 
 توسعه در کشور ها منوط به حفظ منابع طبیعی و 
محیط زیســت است.معاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: 
بهره گیری هرچه بیشــتر از ظرفیت های مردمی 
در بخش های مختلف هزینه اداره کشور را برای 
دولت ها کاهش می دهد.وی در همین خصوص، 
خاطرنشــان کرد: پیــاده روی عظیم اربعین نماد 
بارز بهــره گیری از ظرفیت هــای مردمی برای 
برپایی هرچه باشکوه تر این همایش و راهپیمایی 
میلیونی است و بدون بهره گیری از ظرفیت های 
 مردمــی مدیریت این پیــاده روی عظیم از توان 
دولت ها خارج اســت.کامرانی، اظهار داشــت: 
اقدامات خودجوش مردمــی پیاده روی اربعین 
را به یک کنگره عظیم بیــن المللی مبدل کرده 
اســت که ملتها ، فرق و مذاهب در آن مشارکت 
دارند که با صحنه هــای زیبایی از حرکت های 
بی نظیر مردمی همراه اســت.معاون سیاســی، 
امنیتــی و اجتماعــی اســتانداری هرمزگان، 
تصریح کرد: ســپردن امور به دســت مردم به 
بهترین نحو ممکن اثر گــذاری خود را خواهد 
 داشــت.برگزاری کارگاه آموزشــی و بازدید از 
بخش های مختلف شرکت نفت ستاره خلیج در 
قالب اردوی راهیان پیشرفت از دیگر برنامه های 
روز ملی تشکل ها در استان بود.در پایان این آئین 
از ۲۴ تشــکل، سمن و گروه جهادی برتر استان 

هرمزگان با اهدا لوح سپاس تقدیر بعمل آمد.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان تاکید کرد 

ضرورت ورود تشکل های مردمی 
برای کاهش آسیب های اجتماعی 

گزارشی از کمبود انسولین در داروخانه ها؛ 
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